
prázdniny ubehli ako voda a je tu OcÚ. Tu sa pracuje i na vybudovaní 
nový školský rok 2011/2012. V tom novej prístupovej komunikácií, 
predchádzajúcom škola dosiahla ploche na stretávanie občanov s 
veľmi dobré úspechy. Jej žiaci p r í s t r e š k o m  a  p a r k o v ý c h  
svojimi výsledkami, správaním a chodníkoch. Pred ukončením je i 
účasťou na súťažiach dôstojne lávka cez potok Andač, na ktorú sa 
reprezentovali svoju školu, obec i napája chodník vedúci až ku kostolu. 
Nitriansky samosprávny kraj. Deti sú Chodníky budú ďalej pokračovať od 
zrkadlom svojich rodičov. Áno kostola smerom k futbalovému 
vážení rodičia, sme to my, ktorí za ihrisku a ku križovatke s ulicou 
svoju výchovu zodpovedáme a Školskou. Odtiaľ pôjdu povedľa 6+9 
zároveň sa za výsledky svojej bytovej jednotky, smerom ku 
výchovy môžeme hrdiť i hanbiť. základnej škole. Touto cestou žiadam 
Škola a učitelia naše deti iba všetkých občanov o toleranciu, 
dotvárajú. Bohužiaľ, sú medzi nami i ústretovosť a trpezlivosť a to hlavne 
takí,  pre ktorých slová ako v čase, keď sa realizujú práce pred 
rodičovská výchova, zodpovednosť ich domami. V prípade že máte 
a uvedomelosť neznamenajú takmer akékoľvek nejasnosti, príďte si ich 
nič. Zo svojich detí vychovávajú vykonzultovať na OcÚ, kde je k 
záškolákov, lajdákov a v niektorých n a h l i a d n u t i u  p r o j e k t o v á  
prípadoch zlodejov, ktorí sa neštítia dokumentácia celej akcie. 
kradnúť svojim spoluobčanom, Zároveň opätovne vyzývam 
neraz i susedom úrodu zo záhrad, všetkých vlastníkov výjazdových 
rôzne náradie, elektrické stroje, mostíkov na cestu, prietokov pod 
káble a vlastne takmer všetko, čo je z nimi a priestranstiev pred svojimi 
kovu a dá sa v zberni speňažiť. V nedávnej minulosti som podal návrhy na domami, aby si tieto pravidelne čistili, udržiavali ich a tak zabezpečili 
trestné stíhanie takýchto rodičov. Často páchateľov i vidíme, ale bojíme čo najlepšie odtekanie vody. Zvlášť upozorňujem občanov v časti 
sa ich pomsty a preto mlčíme, resp. vec nenahlásime na polícií. Nakoľko Žomboch. Tu sme v spolupráci s Regionálnou správou ciest v Nitre 
sa tento nešvár i v Alekšinciach veľmi rozmohol, verejne vyzývam prehĺbili prícestné rigoly. Prietoky pod mostíkmi si prosím vyčistite sami, 
občanov, aby proti takémuto konaniu rázne bojovali. Musíme byť je to vaša povinnosť.
jednotní v boji proti krádežiam, kriminalite a nespravodlivosti. Máme na V minulom čísle obecných novín som vás informoval, že v rámci 
to k dispozícií orgány činné v trestnom konaní, políciu i úrad starostu projektu LEADER, sme začali s rekonštrukciou kultúrneho domu. Táto je 
obce. Tento boj je neľahký, ale ak chceme situáciu zmeniť, inej cesty niet. v súčasnosti ukončená a náš kultúrny dom má nový, dôstojný šat. Celková 
Nestačí iba prísť za starostom a tomu povedať, čo sa stalo. Treba počítať s hodnota diela podľa zmluvy je 81 142,80€, z čoho 13 523,80 hradí obc. 
tým, že v priestupkovom konaní bude občan svedčiť zoči-voči Týmto krokom zároveň obec zvýšila energetickú efektívnosť budovy a 
páchateľovi, čo nie je príjemné, ale na druhej strane je to veľmi účinné. V pevne verím, že úspory na energiách budú do 30% oproti minulosti. 
prípade podozrenia z trestného činu, je potrebné ísť na Obvodné Záverom príhovoru dovoľte vážení občania, aby som vám poprial 
oddelenie policajného zboru vo Veľkom Záluží a tam podať návrh na veľa zdravia, lásky, entuziazmu, chuti do života a duševných i telesných síl 
trestné stíhanie. Bohužiaľ, výsledky nie sú vždy také, ako si k napĺňaniu svojich snov, povinností
predstavujeme, ale toto je jediná správna a zákonná cesta. a cieľov.

Avízovaný europrojekt ´´Revitalizácia centra obce Alekšince´´ sa  Igor Miškolci
začal realizovať. V súčasnosti sú vybudované chodníky pred ZŠ a v okolí  starosta obce

Vážení spoluobčania,

September 2011    � � �Ročník V.  www.aleksince.sk nepredajné

Minister pôdohospodárstva Zsolt Simon na Agrokomplexe navštívil aj 
prezentačný stánok Mikroregionu Radošinka, kde ho privítal v tradičnom 
čakajovskom kroji Štefan Lahučký a druhý štatutár združenia Igor Miškolci.

Oprava strechy kostola je v druhej fáze. Jej ukončenie bude v októbri 2011.

Rekonštrukcia kultúrneho domu je ukončená. V súčasnosti prebieha výstavba
prístupovej komunikácie, chodníkov, spevnených plôch a parkovej výsadby 
v okolí obecného úradu a v centre obce.



U Z N E S E N I A 253/1994 o právnom postavení a platových 
pomerov starostov obcí v znení zmien a doplnkov 

z 2.zasadania obecného zastupiteľstva platného od 1. 6. 2011, ktorý je  2 198,67 €. 
- 1. mimoriadneho zasadania OZ, Uznesením č. 65/2011-OZ

konaného dňa 17. 3. 2011. schvaľuje
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach: predĺženie nájomnej zmluvy do roku 2014 
Uznesením č. 52/2011-OZ v bytovom dome 6 b.j. súp.č. 495 nájomcom :  
schvaľuje Jozef Bauman byt č. A/1; Jaroslav Plecho 
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej Lipka, a manž.Mária byt č. A/2; Patrik Moravec a manž. 
Dušan Kotúč Anna byt č. A/3; Ján Vencel a manž. Erika byt č. A/4; 
berie na vedomie Juraj Varga a manž. Zuzana byt č. A/5; František 
- určenie zapisovateľa : Valéria Skokanová Mikulášik a manž. Mária byt č. A/6;
- overovateľov zápisnice : Ing. Anton Kušnír, Jozef predĺženie nájomnej zmluvy do roku 2014 
Bauman v bytovom dome 9 b.j. súp.č. 494 nájomcom : 
konštatuje že Martin Martvoň a manž. Aneta byt č. B/1; Štefánia 
- na rokovaní OZ boli prítomní 7 poslanci Melnárová a Vladimír Kulich byt č. B/2; Slavomír 
Uznesením č. 53/2011-OZ Škultéty a manž. Andrea byt č. B/3; Alena Bullová 
schvaľuje byt č. B/4; Zuzana Obrátilová byt č. B/5; Katarína 
-  program 4. zasadnutia obecného zastupiteľstva - Piovarčiová a manž. Vladimír byt č. B/6; Mgr. 
3. riadneho rokovania OZ Viliam Zverina byt č. B/7; Alena Pechová byt č. B/8; 
Uznesením č. 54/2011-OZ Mariana Cebová byt č. B/9;
v o l í predĺženie nájomnej zmluvy do roku 2014 
- mandátovú komisiu v zložení :  Ing. Martin v bytovom dome 15 b.j. súp.č.484 nájomcom :  
Kovaľ, Ing. Jozef Čapla Margita Pindjaková byt č. A/I/1; Ľubomír Karkoška 
- volebnú komisiu v zložení :  Mgr. Viliam Zverina, a manž. Helena byt č. A/I/2; Anna Naddourová byt č. 
Ing. Jozef Čapla a Ing. Anton Kušnír A/II/3; Patrik Chalka a manž. Lenka byt č. A/II/4; 
Uznesením č. 55/2011-OZ Milan Žákovič a manž. Jana byt č. A/III/4; Jozef 
b e r i e   n a  v e d o m i e Zelenák a manž. Monika byt č. A/III/5;    
- kontrolu plnenia uznesení Monika Valentová byt č. B/I/1; Helena Fúsková byt 
Uznesením č.56/2011-OZ č. B/I/2; Daniela Rosipalová a manž. Peter byt č. 
ukladá  -finančnej komisií B/I/3; Roman Turanovič a manž. Lucia byt č. B/II/4; 
- pripraviť výšku nájomného a podmienky Sylvia Rosypálová byt č. B/II/5; Oto Candrák 
nájomnej zmluvy na prenájom obecného pozemku a manž. Martina byt č. B/II/6; Marek Rojko a manž. 
  pre Jána Ondrejkoviča Ivana byt č. B/III/5;  Marek Murín a manž. 
Uznesením č.57/2011-OZ Magdaléna byt č. B/III/6; Ing. Ľubica Murínová 
schvaľuje a manž. Ľuboš byt.č. B/III/7. 
- žiadosť Jaroslava Plecha o povolenie zatepliť Uznesením č. 66/2011-OZ
jednu stenu vnútornej strany nájomného bytu A/2 schvaľuje
na vlastné náklady. - maximálny čas 10 minút na prezentáciu 
Uznesením č. 58/2011-OZ kandidátov na hlavného kontrolóra
ukladá - Komisií pre výstavbu, životné - tajné hlasovanie na  voľbu hlavného kontrolóra 
prostredie, a ochranu verejného poriadku obce 
a Finančnej komisií v o l í
- navrhnúť ďalší postup riešenia na stavbe HGL 2 – - za hlavného kontrolóra obce Alekšince Ing. 
nová studňa Františka Horníka, Rumanová č. 143
Uznesením č. 59/2011-OZ
berie  na  vedomie UZNESENIA
- Správu č. 104/2011 – vedenie pokladne, z 5.zasadania obecného zastupiteľstva- 2. 
pokladničných dokladov  v zmysle zákona mimoriadneho zasadania OZ 
č.431/2002 Z.z. o účtovníctve na OcÚ konaného dňa  10.08.2011Uznesením č. 60/2011-OZ

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:berie  na  vedomie 
Uznesením č. 67/2011-OZ- správu starostu obce o návrhu riešenia problémov  
schvaľujeČOV pri 6+9 b.j. 
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej LipkaUznesením č. 61/2011-OZ
berie na vedomieodporúča starostovi obce
- určenie zapisovateľa : Mgr. Viliam Zverina- zvolať Komisiu pre výstavbu, životné 
- overovateľov zápisnice : Ing. Anton Kušnír, Dušan prostredie, a ochranu verejného poriadku a vykonať 
Kotúčtvaromiestnu obhliadku na ul. Hlboká cesta 
konštatuje žez dôvodu zatápania a vyvodiť závery
- na rokovaní OZ bolo prítomných 4 poslancovUznesením č. 62/2011-OZ
Uznesením č. 68/2011-OZberie na vedomie
schvaľuje - správu starostu obce o povodňovej situácií v obci
-  program 5. zasadnutia obecného zastupiteľstva - Uznesením č. 63/2011-OZ
2. mimoriadneho rokovania OZberie na vedomie
Uznesením č. 69/2011-OZ -  správu starostu obce o stavbe vodovodu –Hlboká 
berie na vedomiecesta
-  stanovisko hlavného kontrolóra k dodržiavaniu Uznesením č. 64/2011-OZ
podmienok na prijatie návratných zdrojov schvaľuje 
financovania- plat starostu dňom 1.6.2011 podľa §3 ods.1 /1,98 
Uznesením č. 70/2011-OZ x769,-/ zvýšený o 44,4 % v súlade s §4 ods.2 zákona  
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neschvaľuje
- úver na krytie nákladov na  rekonštrukciu budovy  
kultúrneho domu v obci  Alekšince

UZNESENIA
z 6.zasadania obecného zastupiteľstva- 3. 

mimoriadneho zasadania OZ 
konaného dňa  12.08.2011

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č. 71/2011-OZ
schvaľuje
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Anton Kušnír, Dušan 
Kotúč
berie na vedomie
- určenie zapisovateľa : Valéria Skokanová
- overovateľov zápisnice : Ing. Jozef Čapla, PhD., Ing. 
Martin Kovaľ
konštatuje že
- na rokovaní OZ bolo prítomných 7 poslancov
Uznesením č. 72/2011-OZ
schvaľuje 
-  program 6. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 3. 
mimoriadneho rokovania OZ
Uznesením č. 73/2011-OZ 
berie na vedomie
-  stanovisko hlavného kontrolóra k dodržiavaniu 
podmienok na prijatie návratných zdrojov financovania
Uznesením č. 74/2011-OZ 
schvaľuje
- prijatie úveru z Dexie Banky Slovensko, a.s. , Nitra  vo 
výške 81 142,80 € na financovanie  
  Rekonštrukcie kultúrneho domu v obci  Alekšince
Uznesením č. 75/2011-OZ 
schvaľuje
- zabezpečenie úveru z Dexie Banky Slovensko, a.s., Nitra 
vo výške 81 142,80 € na financovanie  Rekonštrukcie 
kultúrneho domu v obci  Alekšince  vlastnou zmenkou

UZNESENIA
zo 7.zasadania obecného zastupiteľstva- 4. 

mimoriadneho zasadania OZ 
konaného dňa  22.08.2011

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č. 76/2011-mim.OZ
schvaľuje
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Jozef Čapla, PhD, 
Dušan Kotúč
berie na vedomie
- určenie zapisovateľa : Ing. Martin Kovaľ
- overovateľov zápisnice : Ing. Anton Kušnír., Ing. Andrej 
Lipka
konštatuje že
- na rokovaní OZ bolo prítomných 5 poslancov
Uznesením č. 77/2011-mim.OZ
schvaľuje 
-  program 7. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 4. 
mimoriadneho rokovania OZ
Uznesením č. 78/2011-mim.OZ 
neschvaľuje
- opravu miestnej komunikácie na Balkán v sume 16 507,30 
€.
Uznesením č. 79/2011-mim.OZ 
schvaľuje
- dodanie cenových ponúk aj od iných firiem a následný 
výber tej najlacnejšej vrátane okamžitého začatia prác na 
oprave miestnej komunikácie na Balkáne.
Uznesením č. 80/2011-mim.OZ 
schvaľuje
- Odkanalizovanie obecného úradu v sume 6 784,32 €.

ALEKŠINSKÉ NOVINY

Vyzývame občanov, ktorí nemajú zaplatený 
prenájom hrobového miesta svojich zosnulých aby 
tak učinili v čo najkratšom čase. Na hrobových 
miestach, kde nie je uhradený poplatok, v mesiaci 
septembri začala plynúť výpovedná doba.
Zároveň vyzývame občanov, ktorí sa starajú 
o neznáme hroby aby prišli na obecný úrad, kde im 
bude vystavená nájomná zmluva.

VÝZVA O Z N A M Y
Obec Alekšince 

hľadá kronikára

 Záujemcovia obdržia bližšie 
informácie na obecnom úrade 
tel. 037/7822126, 0905520730.

Upozornenie  - výzva
Žiadame všetky fyzické, právnické osoby, 

ktoré chcú na území obce Alekšince realizovať 
výstavbu alebo  prestavbu rodinných domov, stavieb 
na podnikateľské a iné účely aby prišli dopredu 
konzultovať svoj zámer na Obecný úrad .

„POZOR  15 roční !!!  
- k vybaveniu prvého občianskeho preukazu(OP)  
potrebujete  originál  Rodný list a so zákonným 
zástupcom (otec,matka ) si vybavíte nový OP na OR 
PZ Nitra , na obecný úrad prídete vypísať prihlasovací 
lístok až s novým OP !!!“

Oprava TV
Oznamujeme občanom, že opravy televíznych 

prijímačov si môžu nahlásiť na obecnom úrade.

Otváracia doba na Obecnom úrade Alekšince
Pondelok  7.30 – 12.00    12.30 – 15.45
Streda       7.30 – 12.00    12.30 – 17.00
Štvrtok     7.30 – 12.00    
Piatok       7.30 – 12.00    12.30 – 13.15

september / 2011
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Sťahovanie :  Júl – September  2011 :
 Sťahovanie   do obce  :    1
                      z obce    :    12
                      v obci    :    5

Vitajte na svete :  
1. Andrej Plecho
2. Patrik Varga
3. Timea Toráčová
4. Lukáš Kluka
5. Sofia Majtanová

Veľa šťastia, zdravia...
1. Vladimír Kluka - Kristína Némethová
2. Martin Martvoň - Aneta Vatterová
3. Vojtech Rác - Oľga Lelkesová
4. Martin Jurena - Jana Lukáčiková
5. Miroslav Beleš - Silvia Glendová
6. Roman Minárik - Veronika Doktorová
7. Stanislav Lukáčik - Marianna Petríková
8. Róbert Sales - Alena Čurgaliová
9. Maroš Kováč - Martina Vargová
10. Martin Záhorský - Iveta Briššová
11. Jozef Hrivňák - Aneta Glendová
12. Jaroslav Doktor - Zuzana Zemková

Navždy nás opustili 
- Zostanú v našich spomienkach
                     1.  Ján Petrek č. 77

2.   Tibor Halmeš č.293
3.  Tomáš Kohút č. 223
4.  Jozef Kolena č.18
5 . Július Slaný č.275

                     
                     
                     
                     

Spoločenská rubrika    
Všetci, ktorí si v mesiacoch Júl – september 2011 pripomenuli, či 

pripomínate svoje krásne meniny :

K meninám Vám želáme veľa šťastia, zdravia                                      
nech Vás všetci nepriatelia miesto sporov zdravia,
správnu duše pohodu, dobré vínko nie vodu,
vtáčie spevy, krásne kvety, dobré jedlá bez diéty,
veľa krásnych spevu tónov,
radosť z práce, šťastný domov.

Všetkým ostatným, ktorí si v mesiacoch júl - september 2011 spomínate, 

slávite i pripíjate na svoje 

prežité roky, posielame tieto slova : V deň Vašich vzácnych narodenín
prišli sme k Vám s pozdravením.

Dvíhame oči nad oblohu, vznášame vrúcne 
prosby k Bohu, aby po ďalšie dlhé roky

s istotou viedol Vaše kroky nech Vás vždy jeho 
milosť chráni, nech splní každé z Vašich prianí. 

Vedzte, že láska
 Vás niekedy rozplače.

Tak nechajte slzy, nech tečú.
Vedzte, že láska Vám dá smiech.

Tak smejte sa čo najviac spolu.
Vedzte, že láska je všetko, čo poviete.

Tak v slovách nikdy neubližujte jeden druhému

V mesiaci júl 2011 oslávil svoje životné jubileum 80 rokov: 
pán Alfréd Vojnarovský, č. 292

v mesiaci august 2011
pán Jozef Rác, č. 264

v mesiaci Jún 2011 oslávila svoje životné jubileum 85 rokov :
pani Helena Vančová, č.331

v mesiaci júl 2011 oslávila svoje životné jubileum 90 rokov :
pani Katarína Áčová, č. 192

v mesiaci august 2011 
pani Mária Bullová, č. 188

v mesiaci júl 2011 oslávila svoje životné jubileum 91 rokov :
pani Helena Kunochová, č. 23

 oslávil svoje životné jubileum 80 rokov:

oslávila svoje životné jubileum 90 rokov :

Alfréd Vojnarovský - 80 rokov Jozef Rác - 80 rokov Helena Vančová - 85 rokov

Katarína Áčová - 90 rokov Mária Bullová - 90 rokov Helena Kunochová - 91 rokov

september / 2011
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Vodičov ochraňuje kríž
S padnutý kaštieľ pri obecnom úrade bol poslednou  kultúrnou pamiatkou 

v obci. V súčasnosti sú zachované v obci miestne pamiatky, najmä sakrálne sochy. 
Tieto sa nachádzajú v zlom technickom stave a je nutné ich aspoň čiastočne 
reštaurovať. Týkalo sa to sochy sv. Jána Nepomuckého pri rozcestí na Balkán, 
kríža na cintoríne a kríža (podľa ktorého je pomenovaná aj miestna časť) Pri Kríži. 
Z týchto uvedených miestnych pamiatok bol najviac ohrozený kríž pri hlavnej 
ceste Hlohovec –Nitra. Nachádzal sa hlboko pod pôvodným postavením. Bol 
znečistený a poškodený. Opodstatnene hrozilo zrútenie a tým aj možnosť úrazu. 
Pri otrasoch ťažkými autami, ktoré popri ňom prechádzali, sa táto hrozba 
stupňovala.

Z tohto dôvodu sa rozhodlo miestne občianske združenie Občania za 
zlepšenie života dať tento kríž reštaurovať. Preto sme oslovili firmu p. Saleja z 
Hlohovca, ktorý sa špecializuje na reštaurovanie kultúrnych a miestnych pamiatok 
po celom Slovensku. Vo veľmi krátkom čase sa nám uvedený zámer podarilo v 
spolupráci všetkých zainteresovaných i realizovať. Odteraz pri tejto ceste je 
dôstojný pamätník, ktorý naši predkovia dali postaviť už v roku 1790. Navrátil sa 
pôvodný vzhľad diela a dúfame, že tak ako v minulosti ochraňoval pocestných, tak i 
v súčasnosti bude ochraňovať účastníkov premávky na tejto frekventovanej a 
nehodovej ceste. (vz)

Krížne cesty
Kedysi prevládal názor, že na tých miestach, kde sa 

cesty pretínajú, križujú (odtiaľ ten názov krížne), sa 

stretajú bosorky, strašidlá a rôzne nadprirodzené 

bytosti z druhého sveta. Stretali sa tam, aby čarovali a 

tak ubližovali rodinám, dedine či celému okoliu, v 

blízkosti ktorých sa cesty nachádzali. Ľudia veľmi 

často, ba dá sa povedať že vždy, práve na miesta 

krížových ciest stavali kaplnky, Božie muky a/alebo 

kríže. Bolo to hlavne preto, aby im modlitba pomohla 

odvrátiť nešťastie, ktoré ich postihlo. Aj okoloidúci, 

alebo pútnici, ktorí cestovali okolo, sa zastavovali, aby 

sa pomodlili. Aj keď možno nebolo vždy pravdivé 

tvrdenie o stretávaní sa rôznych bytostí na týchto 

miestach, jedno je isté. Ľudí to privádzalo k väčšej 

zbožnosti. Začali si viac uvedomovať, že zdravie, 

úspech a dobrý život nie je samozrejmá vec, ale darom, 

ktorý máme vďaka Bohu. (ll)

Na čo sú nám kostoly?
Kostolu niekedy hovoríme „dom Boží a brána do neba.“ Milí 

Alekšinčania, určite ste si všimli, že sme náš chrám začali opravovať. Bolo totiž 
treba opraviť strechu, na ktorú si vraj má každý hospodár dať pozor. Jedná sa o 
výmenu zhnitých častí krovu, výmenu  lát, krytiny a o murárske práce zatečených a 
zničených častí ríms, tiež o výmenu odkvapových žľabov a rúr. Súťaž vyhrala 
firma Mikrovrt spol. s r. o.  z Leopoldova spomedzi šiestich dodaných ponúk. S 
firmou už máme dobré skúsenosti, pretože v roku 2006 nám opravovali i farský 
kostol v Lukáčovciach. Teraz by sme mali niečo prehodiť i o financovaní tejto 
opravy. Už dvakrát sme vykonali zbierku v kostole (i v Lukáčovciach a na Andači), 
ktorá vyniesla pekných 5 768 €, v zbierkach budeme pokračovať, kým nebudeme 
mať splatenú celú sumu. Za každé vybrané euro vyslovujem Pán Boh odplať. Ale 
viete prečo som pre tento článok vybral taký provokatívny názov? Pri hľadaní 
inšpirácie som si na internete našiel hromadu materiálu, kde sa na takúto otázku 
odpovedá. Ale po dlhšej úvahe som sa rozhodol, že o tom vlastne ani nebudem 
písať. Veď tí, ktorí do kostola chodia to vedia a preto štedro prispievajú. Ale chcel 
by som k podobnej spolupráci vyzvať i tých, ktorí návštevu bohoslužieb 
nepovažujú z potrebnú. Veď kostol patrí nám všetkým, preto sa oň máme všetci 

starať. Podľa posledného sčítania ľudu je v našej obci drvivá väčšina veriacich ľudí. 
Len by teraz bolo potrebné povedať, aby sa prípadní neprajníci kostola nateraz 
zdržali komentárov ako napr. „Nech si platia tí (doplňte si čo chcete)...“ a podobne, 
a nech si ich radšej zapamätajú a použijú až vtedy, keď sa pre nich zrazu kostol stane 
aktuálnym. Či už pôjde o krst, sobáš, birmovku, prvé sv. prijímanie, pohreb, či inú 
možnú rodinnú udalosť. Rozumieme si.  A tí, ktorí podobné „argumenty“ nemienia 
použiť, možno privítajú príležitosť pre podporu dobrej veci v obci. Viem, doba nie 
je ružová, ale podobné opravy je potrebné urobiť včas, aby v budúcnosti nebolo 
neskoro pre vzniknuté škody, či neúmerné zdraženie materiálov a podobne. Ako 
však zrealizovať prípadnú pomoc? Iste má každý možnosť prispieť priamo v 
kostole, či už pri zbierke, poslať po susedovi, alebo dodať do rúk farára. No pre 
možnosť anonymného príspevku zverejňujem číslo farského účtu: 
0820248001/5600. (Číslo je možné nájsť na stránke lukacovce.sk/cirkev) Do 
poznámky treba dať Dar na opravu strechy kostola. Za každý prípadný príspevok 
vopred ďakujem. Ktovie, možno sa naplní myšlienka, ktorú z internetu predsa len 
zverejním: „Ľudí dobrej vôle môže byť vo farnostiach oveľa viac, ako si 
niekedy trúfame myslieť.“

Marian Uváček, momentálne trochu zatrpknutý farár

Valné zhromaždenie občianskeho 
združenia Občania za zlepšenie života

V polovici augusta sa uskutočnilo 6. valné zhromaždenie OZ Občania za 
zlepšenie života. Členovia občianskeho združenia hodnotili činnosť za minulý rok 
a dávali návrhy na plán práce na nasledujúce obdobie. Finančné prostriedky 
získalo OZ z 2% dane, ktoré použilo hlavne na opravu kríža pri hlavnej ceste 
Hlohovec - Nitra. OZ sa spolupodieľalo na viacerých kultúrno- spoločenských 
podujatiach usporiadaných obcou, alebo inými organizáciami. Členovia 
konštatovali, že napĺňanie cieľov OZ vo veľkej miere závisí od finančných 
prostriedkov. Bolo odsúhlasené, že v budúcom období sa všetci zapoja do 
získavania darcov 2% dane. Štatutár na záver poďakoval všetkým za ich záslužnú 
prácu v prospech napĺňania verejnoprospešných cieľov, ktoré má OZ vo svojich 
stanovách. (vz)
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Miništrantský výlet v Dechticiach

Koncom augusta sa konal týždenný výlet alekšinských 
miništrantov s naším pánom farárom do Dechtíc. 
Počasie v tento týždeň bolo vcelku super, ale na 
kúpanie rozhodne nebolo najlepšie. Svoj výlet sme 
začali nakladaním batožiny, potravín a bicyklov do 

áut. Keď sme všetko pobalili, mohli sme s natešením 
vyraziť. Celou cestou pršalo, ale to nás neodradilo     
od krásnych pocitov na chvíle, ktoré strávime celý 
týždeň. Po príchode na určené miesto, ktorým bola 
stará fara v Dechticiach, sme sa vybalili a začali sme 
organizovať, čo budeme robiť a kam pôjdeme. Raz 
sme išli na celodennú bicyklovú túru na Katarínku. Sú 
to ruiny starobylého Kostola a Kláštora  (odtiaľ názov 
ínka). Katarínka sa nachádza na západnom Slovensku 
v lesoch Malých Karpát 20 km severne od Trnavy 
neďaleko obcí Dechtice (do ktorej katastra kláštor 
patrí) a Naháč. Druhý raz sme išli zase na celodennú 
bicyklovú túru na Dobrú Vodu a z Dobrej Vody cez 
lúky a lesy o Chtelnice. Bola to síce namáhavá túra, ale 
zato skvelá na zážitky, dobré pocity a ešte skvelú 
atmosféru. Chceli sme sa i okúpať v Chtelnickej 

priehrade, ale ako som už spomínal, bolo málo stupňov 
na kúpanie. V jeden deň sme si urobili aj opekačku u 
pána farára v Kátlovciach. A nakoniec nášho výletu 
sme boli i v jaskyni Driny. Jaskyňa Driny  je jedinou 
sprístupnenou jaskyňou na západnom Slovensku. 
Nachádza sa v Smolenickom krase v Malých 
Karpatoch juhozápadne od Smoleníc. Záhadnú dieru 
miestni občania poznali už v 19. storočí, no do jaskyne 
sa podarilo preniknúť až v roku 1932. Typickou 
sintrovou výzdobou pre túto jaskyňu sú sintrové 
záclony so zúbkovitým lemovaním. Celý 
miništrantský výlet bol skvelý. Tak sa nám tam páčilo, 
žeby sme zostali aj dlhšie. Ale Aspoň nám zostali 
pekné spomienky. A už teraz sa tešíme na budúci výlet.

Ing. Martin Kovaľ

Nová oficiálna internetová stránka obce Alekšince      www.aleksince.sk
Po niekoľkomesačnej práci vám predstavujeme novú internetovú stránku 

obce Alekšince. Predošlá stránka bola v nevyhovujúcom stave, zle spracovaná 
a neposkytovala potrebné informácie pre občanov, a preto začiatkom tohto roka 
sme sa rozhodli vytvoriť úplne novú stránku od základov. Hlavným cieľom je 
poskytovať občanom všetky informácie ohľadom diania v obci, postupy pri 
vybavovaní náležitostí, sprístupnenie dokumentov, zverejňovanie dokladov 
a iné... Ohľadom zverejňovania dokladov nám prišiel vhod nový zákon na základe 
prijatého zákona č. 546/2010 z 9. decembra 2010, ktorý schválila Národná rada SR 
9. decembra 2010, ktorým sa dopĺňa zákon č. 40/1964 Zb. Z neho vyplýva pre 
všetky mestá, mestské časti a obce povinne zverejňovať svoje zmluvy, faktúry a 
objednávky, pretože ide o nakladanie s verejnými prostriedkami. Na základe 
týchto podmienok som si vytvoril koncepciu stránky a oslovil som Juraja Lörinca, 
ktorý mi pomáhal pri jej tvorbe a stal sa zároveň aj webmastrom. Postupom času 
sme pracovali na obsahovej štruktúre, kde sme sa snažili docieliť, aby bola stránka 
čo najviac prehľadná. Týmto by som vám chcel predstaviť www.aleksince.sk, 
ktorá bola oficiálne spustená 30.7.2011. Menu sa rozdeľuje sa na viac sekcií, kde 
každá sekcia obsahuje podrobné informácie na danú tému. V NOVINKÁCH sa 
dozviete, čo nové pribudlo na stránke, oznamy a dôležité informácie. V sekcii 
OBEC nájdete všetko o štruktúre obce, histórii, symboloch, 
zamestnancoch obecného úradu... Časť UŽITOČNÉ INFO 
vám poskytne informácie ako vybaviť určité náležitosti, 
sadzobník poplatkov, dôležité telefónne čísla, separovanie 
odpadu a dokonca si môžete stiahnuť formuláre a tlačivá. 
Ďalšia časť s názvom DOKUMENTY obsahuje všetky 
obecné dokumenty, ktoré sú v elektronickej podobe. Nájdete 
tam Štatút obce, smernice, rozpočet, kroniku, všetky vydania 
Alekšinského informátora a zverejňovanie zmlúv, faktúr a 
objednávok. V ďalšej sekcii sa venujeme našim 
ORGANIZÁCIAM. Na stránke sa nachádza aj GALÉRIA, 
ktorá obsahuje fotky z posledných rokov. V súčasnosti 
dávame dokopy množstvo fotiek a budeme ich postupne 
zverejňovať. Týmto by som chcel poprosiť všetkých občanov 

o poskytnutie zaujímavých fotiek (historických), ktoré by sme na stránke uverejnili. 
Môžete ich posielať na maily, ktoré sú na stránke alebo osobne doniesť na obecný 
úrad. DISKUSIA prebieha na sociálnej sieti facebook v podstránke Alekšince 
(OFFICIAL), ktorá je priamo prepojená s oficiálnou stránkou. Tu môžete 
diskutovať na rôzne témy. Podmienkou pre nás bolo, aby sa na stránke nenachádzali 
anonymy, a preto sme to riešili cez sociálnu sieť, kde ja zaregistrovaných už dosť 
občanov. Časom, ak bude záujem o diskusiu zavedieme registráciu priamo na našej 
stránke. Pomocou ankiet budeme zisťovať verejnú mienku ohľadom aktuálnych 
tém v obci. Teraz prebieha anketa na tému: Čo považujete za prioritu rozvoja 
obce Alekšince v najbližšom období? Teraz pripravujeme informácie o našom 
futbalovom klube MFK Alekšince, kde budú všetky výsledky našich futbalistov. Na 
stránke časom pribudne bazár a reality, kde budete môcť zadarmo uverejňovať vaše 
inzeráty.
Chceme aby stránka bola stále aktuálna a dúfame, že sa Vám bude páčiť a nájdete tu 
potrebné a zaujímavé informácie ohľadom diania v našej obci. Touto cestou by som 
chcel poďakovať všetkým, ktorí sa podieľajú na tvorbe internetovej stránky. 

      Ing. Anton Kušnír
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Hodnoty územia:
Je zaujímavé, ako málo si človek váži 

tradičné hodnoty a prostredie, v ktorom žije. Je 
zaujímavé, že človek má trendy neustále všetko 
okolo seba meniť, dokonca i  svoj spôsob života. 
Prečo? Je potrebné "staré" nahrádzať "novým"? 
Vieme, čo má hodnotu pre nás, pre turistov a pre 
nasledujúce generácie? Máme dosť informácií k 
zodpovednému rozhodovaniu?„Každá obec musí 
mať svoju identitu. Obec, ktorá ju nemá, nepozná 
svoju hodnotu a nevie kam smeruje.“ ( Larry 
Beasley, 2007) Tento významný urbanista nás 
upozorňuje, že bez poznania svojej minulosti a 
vlastnej identity ťažko vieme správne sa rozhodovať 
a plánovať. Kladie dôraz na poznanie vlastnej 
kultúry, histórie a najmä vlastnej identity. Najmä 
identita je veľmi dôležitá, a to ako pre človeka, tak i 
pre obec, región, kraj a pod. Identita znamená 
"príslušnosť" k niečomu, čo nás definuje, 
charakterizuje, s čím sa stotožňujeme. Strata identity 
človeka vnútorne poškodzuje. Mať identitu 
znamená mať určité typické znaky, ktoré sú 
charakteristické, jedinečné. To sa týka človeka, obcí, 
miest, mikroregiónov i regiónov. Spoločné znaky 
dávajú tušiť spoločný vývoj, spolupatričnosť. Obce, 
regióny sú živé územné jednotky, ktoré sa menia a 
získavajú "novú" identitu pod vplyvom politických 
udalostí, spoločenského vývoja, environmentálnej kvality prostredia, 
filozofických smerov apod. Na tvorbe charakteristických prvkov identity sa 
podieľa i človek jednotlivec,obyvateľ obce, ktorý obec svojimi činmi formuje. 
Každý obyvateľ zanechá v obci svoju stopu pozitívnu alebo negatívnu a takto 
pokolenia dávajú obci počas jej vývoja identitu. Obec získa "génia loci", teda 
ducha miesta, čiže určitú atmosféru,  ktorú obec "vyžaruje". Identita je jedným z 
nehmotných prvkov, ktoré by si každá obec mala chrániť, budovať, posilňovať a 
prenášať z pokolenia na pokolenie. Tiež územný i regionálny rozvoj obce by sa mal 
opierať o identitu, o jej charakteristický obraz a krajinný ráz. Aké jednoduché je 
napísať tieto riadky. Aké ťažké je však vysvetliť, čo všetko sa v nich skrýva !! 
Koľko analýz a prieskumov je potrebné urobiť, koľko archívov je potrebné 
navštíviť, koľko údajov zozbierať, aby sme získali informácie o hodnote svojho 
vlastného územia a aby sme dokázali chrániť hodnoty obce i vlastnú identitu. A 
nakoniec: vie občan, že jeho obec má identitu, vďaka ktorej je odlíšiteľný od iných 
obcí?

Pár slov o vidieku všeobecne: 
Vidiecke sídla vznikali pri cestách, na križovatkách, pri prameňoch, pri 

vodných tokoch, pod hradiskami, pri pastvinách a boli determinované prírodnými 
zdrojmi. Obce si vytvárali vzájomné ekonomické i sociálne väzby, ako aj pocit 
spolupatričnosti, navzájom sa podporovali pri výstavbe, v rozvoji a mali blízku 
kultúru. Vidiek charakterizuje súlad s prírodou a regionalita, čo je určitá znakovosť 
typická pre dané územie. Táto znakovosť sa odvíja od kultúrnych tradícií, spôsobu 
života, dostupných materiálov, duchovnej i sociálnej úrovne človeka. Život 
vidiečanov tradične charakterizovala pokora, úprimnosť, úcta, morálne hodnoty, 
zmier a vzťah človeka k človeku. Vidiečan bol kedysi jednoducho vidiečan, to bola 
jeho identita, jeho život, jeho poslanie, ktoré mu prinášalo na jednej strane tvrdú 
prácu a na druhej strane slobodu, samostatnosť, hrdosť a obživu. Vidiek bol pre 
človeka žijúceho v meste zaujímavý, príjemný, dobrodružný, zdravý a najmä iný, 
pretože mal od mesta odlišné črty, prvky, identitu, ktorú vidiečan svojim spôsobom 

Naša obec - Alekšince

života dlhodobo udržiaval. Vidiek nie je mesto a naopak. Z rozdielov medzi 
vidiekom a mestom niektoré krajiny dokonca profitujú, preto ho podporujú 
(Rakúsko, Švajčiarsko, Nemecko). 

Poznaj svoju obec, poznaj svoje korene:
Ako charakterizovať z hľadiska identity Alekšince? Tu si treba položiť 

najskôr otázku, čo všetko zaujímavé sa v Alekšinciach nachádza a ako sa táto obec 
vyvíjala. Toto však nie je téma na jeden článok. A tiež sa ponúka otázka, či máme o 
obci dostatok informácií, aby sme vedeli na vyššie uvedenú otázku odpovedať. 
Obec Alekšince sa nachádza v úrodnej Podunajskej nížine na úpätí pohoria Tríbeč. 
Je obcou vidieckeho typu. Dnešný občan obce i jej návštevník stúpajú po miestach, 
po ktorých chodil človek už v dobe kamennej, v dobe bronzovej staval objekty na 
bývanie, v dobe železnej zakladal výrobné objekty a v dobe rímskej bojoval, na 
našom území spoznával kresťanstvo. Územie obce bolo teda intenzívne obývané. 
Dôvodom boli najmä dobré podmienky na usadenie sa, nechýbali lesy, voda, 
zverina a trpezlivý človek tieto prírodné zdroje dokázal využiť k svojej spokojnosti. 
Nakoniec i v súčasnosti tu prevláda poľnohospodárske využívanie územia. Čo sa tu 
asi dialo počas Veľkomoravskej ríše? Zrejme tu žili ľudia, ktorí sa chceli učiť písať a 
čítať. V obci sa našla platnička, na ktorej sú znaky nápadne pripomínajúce 
hlaholiku, teda prvé slovanské písmo (viď obrázok č.1).  Samozrejme túto 
domnienku musia potvrdiť odborníci archeológovia. Ale nemohli sa v obci zastaviť 
Cyril a Metod? Aký význam vlastne mali Alekšince? Boli vždy len obcou 
"chudobných" bírešov? Prečo sú potom v obci dva kaštiele? Na čo vlastne môže byť 
občan Alekšiniec pyšný? Čo má v jeho obci hodnotu? Odpoveď na otázky nie je ani 
jednoduchá, ani ju nie je možné obsiahnuť jedným článkom. Na otázky si budeme 
postupne dávať odpovede. Postupne budeme uverejňovať zaujímavé informácie o 
obci i o vzťahoch Alekšiniec so susedmi. 

Aby sme lepšie poznali vlastnú obec, prosíme občanov obce, aby priniesli na obec 
rôzne staré fotografie či kresby týkajúce sa Alekšiniec alebo i okolitých obcí. Tým 
nám pomôžete ískať cenné informácie o našej obci. 

Povoľovanie stavieb-časť II.
Spracovala: JUDr. Helena Spišiaková
Spoločný stavebný úrad 
 so sídlom: Mestský úrad v Nitre
Odbor stavebného poriadku 

Povoľovanie stavieb, zmien stavieb a udržiavacích prác – 2. časť
Podľa ustanovenia § 55 ods. 1 stavebného zákona  STAVEBNÉ POVOLENIE 
sa vyžaduje, pri stavbách každého druhu bez zreteľa na ich
- stavebnotechnické vyhotovenie, 
- účel využitia
- čas trvania; 
Stavebné povolenie sa vyžaduje aj 
- pri zmene stavieb, najmä pri prístavbe, nadstavbe a 
- pri stavebných úpravách. 
Vymenované druhy stavieb a  ich zmeny podliehajú   režimu  stavebného zákona a 
pred  začatím  ich realizácie treba požiadať o vydanie stavebného povolenia.

ZMENY dokončených stavieb  definuje § 139b ods. 5 SZ  a sú to:
- nadstavby, ktorými sa stavby zvyšujú,
- prístavby, ktorými sa stavby pôdorysne rozširujú a ktoré sú navzájom
   prevádzkovo spojené s doterajšou stavbou,
- stavebné úpravy, pri ktorých sa zachováva vonkajšie pôdorysné aj výškové
   ohraničenie stavby.

Drobné stavby, stavebné úpravy a udržiavacie práce podliehajúce ohláseniu

Podľa § 55 ods. 2 stavebného zákona: OHLÁSENIE stavebnému úradu postačí:
a) pri jednoduchej stavbe, jej prístavbe a nadstavbe, ak tak určil stavebný úrad v 
územnom rozhodnutí,
b) pri drobných stavbách, ktoré plnia doplnkovú funkciu k hlavnej stavbe a ktoré 
nemôžu podstatne ovplyvniť životné prostredie;
c) pri stavebných úpravách, ktorými sa podstatne nemení vzhľad stavby, 
nezasahuje sa do nosných konštrukcií stavby, nemení sa spôsob užívania stavby a 
neohrozujú sa záujmy spoločnosti;
d) pri udržiavacích prácach, ktoré by mohli ovplyvniť stabilitu stavby, požiarnu 
bezpečnosť stavby, jej vzhľad alebo životné prostredie a pri všetkých udržiavacích 
prácach na stavbe, ktorá je kultúrnou pamiatkou,
e) pri stavbách elektronických komunikačných sietí (nosiče telekomunikačných 
zariadení) umiestňovaných na existujúcich objektoch, ktoré nepresahujú výšku 6 
m, šírku 2,5 m a nezasahujú do nosných konštrukcií stavby,
f) pri prízemných stavbách elektronických komunikačných sietí, ak ich zastavaná 
plocha nepresahuje 25 m2 a výška 4,5 m,
g) pri výmene alebo dopĺňaní telekomunikačných zariadení na existujúcich 
stavbách elektronických komunikačných sietí, keď nedôjde k zmene stavby.

Z ustanovenia § 55 ods. 2 SZ teda vyplýva, že pre vybrané  druhy stavieb 
(drobné  stavby, stavebné  úpravy a  udržiavacie práce)  postačuje ohlásenie,  musia  
však  byť  pritom  dodržané podmienky zakotvené v ustanovení § 139b ods. 5 až 7 
SZ.

         pokračovanie v budúcom čísle

Obr.č.1: Znaky z kamennej doštičky, ktorá bola nájdená v obci Alekšince.
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Otvorenie školského roka 2011/2012
Dňa 5. 9. 2011 bol v Základnej škole s materskou školou v Alekšinciach, 

slávnostne otvorený nový školský rok 2011/2012. Po skončení letných prázdnin 
nastúpili žiaci do pripravených tried, aby mohli načerpať nové vedomosti. Celkovo 
nastúpilo do nového školského roku 200 žiakov, ktorí sú rozdelení do 11 tried. 
Osobitne by som chcel privítať našich prváčikov, ktorí nastúpili do školy po prvý 
krát. Prijmime ich do našej rodiny, prejavujme im priateľstvo a pomoc tak, ako sa 
to dostalo vám, keď ste sa stali žiakmi našej školy.

Škola je inštitúciou, kde žiaci objavujú svet prírody, chápu zákony 
techniky, spomínajú na zvyky predkov. Všetky tieto oblasti i mnohé iné predmety 
sú súčasťou školského vzdelávacieho programu. A ten sa budeme snažiť počas 
celého školského roka plniť. Budeme sa snažiť skrášliť naše životné prostredie. 
Byť otvorený pre prijímanie nových vedomostí, empatický k túžbam a snom iných, 
dokázať sa zrieknuť svojho ega v prospech spoločných cieľov triedneho kolektívu. 
I to sú úlohy, ktoré nás v tomto roku čakajú. Musíme si všetci spoločne uvedomiť, 
že naše osobné práva končia tam, kde začínajú práva iných. Tak ako už mnoho 
rokov vám budeme my učitelia príkladom v správaní a konaní. Ale musím 
povedať, že od prvého dňa sme školou s nulovou toleranciou voči šikanovaniu, 
fyzickému či psychickému ubližovaniu a násiliu s prvkami vydierania. Nebudeme 
trpieť ani tolerovať záškoláctvo a iné prvky ľahostajnosti.

 Myslím, že ak to všetci dodržíme, podarí sa nám splniť všetky ciele, ktorí 
si teraz na začiatku roka dávame. Želám vám k ich splneniu veľa úspechov.

                                                                  PaedDr. Juraj Windisch,
                                                                            Riaditeľ školy

Ziaci ZŠ sa vlastnou prácou pričiňujú o skrášlenie okolia školy.

Detský tábor 2011
Tretí rok po sebe v našej obci a v Lukáčovciach sme privítali deti z detských 

domovov Hnúšťa a Tisovec. Bol to detský tábor zameraný na pomoc pri záchrane 
kaštieľa v Lukáčovciach. Organizátormi tohto podujatia boli tradične OZ Alexu, 
OZ Občania za zlepšenie života, Obec Alekšince a Obec Lukáčovce. Snažili sme sa 
čo najviac spestriť pobyt detí v týchto dvoch obciach. V Alekšinciach, v spolupráci s 
Kynologickým klubom sme pre nich pripravili opekanie na ohni, športové 
popoludnia v Alekšinciach i Lukáčovciach, ako diváci sa zúčastnili súťaže vo 
varení gulášu v Lukáčovciach, vo večerných hodinách mali k dispozícii počítače s 
pripojením na internet. Po týždni, ktorý ubehol ako voda sa z príjemnými zážitkami 
vrátili do svojich Detských domovov. (vz)

Študenti zo zahraničia už po druhýkrát
navštívili  Mikroregión Radošinka

V dňoch 15. - 19. augusta 2011 zavítali do nášho mikroregiónu piati 
zahraničný študenti z celého sveta, ktorí sa venujú medzinárodnému štúdiu v 
rozvoji vidieka  v rámci projektu ERASMUS MUNDUS realizovaného 
Slovenskou poľnohospodárskou univerzitou v Nitre.  Cieľom ich návštevy bolo 
oboznámenie sa s územím a jednotlivými zástupcami Miestnej akčnej skupiny 
RADOŠINKA. Tento rok sme mali príležitosť privítať študentov z Číny, 
Španielska, Nemecka, Kamerunu a Macedónska.

V spolupráci so starostami, podnikateľmi a členmi nášho mikroregiónu sa 
nám podarilo zorganizovať a zabezpečiť zaujímavý a plnohodnotný program.
Prvou zastávkou študentov bola kancelária MAS RADOŠINKA v Zbehoch, kde sa 
študenti stretli s manažérkou a  oboznámili sa so základnými princípmi fungovania 
a spolupráce členov MAS, ako aj doterajšími praktickými skúsenosťami s 
implementáciou rozvojovej stratégie.

Nasledujúci deň privítal študentov starosta obce Alekšince, p. Igor 
Miškolci, ktorý so študentmi diskutoval na témy fungovania samospráv na 
Slovensku, ako aj o skúsenostiach s prístupom Leader v našej Miestnej akčnej 
skupine. Nasledovala prehliadka zrealizovaných projektov a návšteva 
Kynologického areálu. Poslednou zastávkou v prvý deň návštevy bola obec 
Lukáčovce, kde sa študenti stretli so starostom, Ing. Igorom Cokom, ktorý im 
sprostredkoval základné informácie o obci. Študenti mali tiež možnosť navštíviť 
ateliér p. Viery Fusekovej, ktorá sa zaoberá výrobou dekoratívnej a úžitkovej 
keramiky.

Na druhý deň začali študenti svoj program v obci Nové Sady, kde im pani 
starostka Bc. Silvia Halvoníková predstavila obec, jej súčasnosť a fungovanie. Tiež 
im predstavili projekt rekonštrukcie kaštieľa na Múzeum Mikroregiónu 
RADOŠINKA. Nasledujúcu zastávku predstavovala obec Čab, kde sa študenti 
stretli so starostom Ing. Ladislavom Mellenom a zástupcami obce  a diskutovali o 
reálnych potrebách obce a skúsenostiach s realizáciou jednotlivých projektov. 
Zaujímavou bola návšteva trvalkovej skôlky VIKTORIA a prezentácia projektu 
Rekonštrukcia koniarne na agroturistiku. 
 Obec Jelšovce našim hosťom predstavil a priblížil jej starosta, p. Ladislav 
Hroššo. Podnikateľský sektor v obci reprezentovala Pálenica Jelšovce, kde študenti 
absolvovali prehliadku spojenú s krátkym výkladom a degustáciou a príjemným 
zakončením programu bolo posedenie v reštaurácii Pálenica.

Zakončením celého pobytu študentov v OZ MR RADOŠINKA bola 
spoločná prezentácia zistení a záverov z  práce v teréne, ktorú predstavili na 
zasadnutí Predsedníctva. Pevne verím, že tieto poznatky zužitkujeme  a budú 
pozitívnym prínosom v ďalšom rozvoji územia Miestnej akčnej skupiny 
RADOŠINKA.

Ing. Renáta Lelovská
                                                      manažérka OZ Mikroregión RADOŠINKA
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Dôchodcovské okienko
Mesiac august bol pre naše 

spevácke skupiny  reprezentatívny. 18. 
augusta vystúpila  naša  ženská spevácka 
s k u p i n a  n a  t r a d i č n e j  v ý s t a v e  
Agrokompex v Nitre, kde spolu s 
ostatnými speváckymi skupinami 
spestrili svojim vystúpením  prezentáciu 
Mikroregionu Radošinka, kde sa 
propagoval slovenský vidiek a práca v 
tomto regióne.   

19. augusta zase oba naše súbory 
teda ženský i mužský vystúpili na 
podujatí so zahraničnou účasťou členov  
poľovníckeho združenia v kultúrnom 
dome. 

27. augusta mali vystúpenie na 
akcii mikroreginu Radošinka pod názov 
Rozlúčka s letom so slovenskou 
piesňou v Hruboňove. Akcia bola veľmi 
srdečná a vydarená. Stretnutie sa konalo 
v areáli za dedinou na strelnici.  Vystúpili 
tu takmer všetky spevácke skupiny  a to 
naši Rybničkári, ktorí ako jediní mužský 
spevácky súbor mali veľký úspech už 
preto, že to boli sami muži, ale aj preto, že 
pekne spievali   , naše ženy – speváčky aj 
tie pekne spievali, Čabanka, Pelikánik, 
Šuriančanka, Matičiari, Zbežanka, 
Podhoranka a Hruboňovčanka. Bolo to 
naozaj  pekné a srdečné stretnutie, veď 
všetko to boli zväčša seniori, ktorí aspoň 
takto zachraňujú našu kultúru. Všetci sa 
snažili aj účinkujúci , aj hostitelia . 
Spevákov pohostili dobrým gulášom, 
domácimi koláčikmi a dobrým vínkom a 
potom si zaspievali všetci spolu ako 
jedna rodina. Dokonca pesničku, ktorú 
spievali naše ženy a ktorú si sami zložili, 
chcú prijať za akúsi „hymnu regiónu.“ 
Veď jej koniec znie.: Máme pre Vás jednu 
dobrú novinu, čo vytvára radošinskú 
rodinu. Všetky obce dokopy sa spojili, 
aby sme si svoj región skrášlili.„  

V mene celej organizácie 
ďakujem členom oboch súborov za dobrú 
prezentáciu  a prajem im veľa chuti do 
ďalšej činnosti.  

A ešte jedna dobrá správa, Naša 
Božka Paulovičová, naša jediná športová 
reprezentantka , zase získala zlatú 
medailu v plávaní na Celoslovenských 
športových hrách seniorov v Nitre.   
Blahoželáme.    

              
     za ZO JDS Marta Valentová

Protipovodňový projekt

V máji 2011 sme uzavreli dohodu s Úradom práce, soc.vecí a rodiny 
v Nitre o poskytnutí príspevku na podporu  zamestnanosti na realizáciu opatrení 
a ochranu pred povodňami. Úrad práce nám poskytuje mesačne príspevok vo 
výške 95 % z celkovej ceny práce.

Cieľom tohto projektu je zamedzenie povodní v našej obci a to 
pravidelným čistením a prehlbovaním potoka ako aj rigolov, opilovanie porastov  
na brehoch potokoch, čistenie  a zbieranie odpadkov v blízkosti vodného toku

- opatrenia, ktoré zabezpečujú prietokovú kapacitu koryta vodného toku, ako je
   odstraňovanie nánosov z koryta vodného toku a porastov na brehu vodného toku;
- iné preventívne opatrenia na zníženie povodňového rizika.
Na tieto práce sme zamestnali p. Petra Tichého, ktorý sa veľmi dobre zhostil svojich 
povinností a s jeho prácou sme maximálne spokojní.

september / 2011



� � 9

Dni Slovanov 2011, Nitra- Alekšince
Tretí ročník Dní Slovanov sa uskutočnil v Nitre a 

Alekšinciach v dňoch 2. až 5. júla 2011 ako súčasť podujatí 
NITRA, milá, NITRA (Cyrilo-metodských a Pribinových 
slávností). Išlo o stretnutie zástupcov slovanských národov zo 
Slovenska, Poľska, Bieloruska, Srbska a Bulharska, ktoré malo 
viacero podôb a platforiem. Tento ročník bol špecifický aj preto, 
že sme si pripomenuli významné výročie vydania Zoborských 
listín z rokov 1111, 1113 a 1140 výročie prvej písomnej 
zmienky o Nitre. V duchu týchto výročí naši slovanský bratia 
zanechali „Odkaz Slovanov“ na symbolickom papierovom 
chodníku, ktorý začínal od stolca „Proglas“ pod hradbami 
nitrianskeho hradu.

Od vzniku myšlienky organizovať každoročne v Nitre a 
Alekšinciach Dni Slovanov sa v ich rámci vyprofilovalo 
viacero hlavných podujatí. V roku 2011 sa uskutočnili tieto 
podujatia:
- Spoločenské podujatie Vatra slovanskej vzájomnosti, ktoré 
sa už tradične konalo v priestore obecného areálu v 
Alekšinciach.
- Medzinárodný folklórny festival Slavica Fest. Prvé 
vystúpenie v rámci tohto festivalu sa uskutočnilo dňa 3. júla 
2011 o 14.00 hod v mestskom parku na Sihoti. Napriek 
nepriaznivému počasiu mali možnosť prítomní diváci 
vzhliadnuť profesionálne vystúpenia folklórnych súborov :

- Zespol Juzyna z Zawoja (Polska)
- Kulturno Umetničko Družstvo „Dimitrije Tucovič“

                                      Beograd (Srbija)
                       - Narodnij ansabl narodnoj muzyki „Subboteja“

                                       Mogilev (Belarus)
                        -Ansabal „Gotse Delche“ ot Sofia (Bulgaria)

Medzinárodný festival Slavica Fest pokračoval svojim ďalším vystúpením 
dňa 5. júla 2011, na sviatok sv. Cyrila a Metoda na pódiu pod hradbami nitrianskeho 
hradu. Aj vďaka nitrianskemu biskupstvu mali možnosť diváci vidieť skvelú 
produkciu pod konečne slnkom rozžiarenou oblohou.

Medzinárodná vedecká konferencia Forum Slavica sa konala dňa 5. júla 
2011 na sviatok sv. Cyrila a Metoda v budove nitrianskej synagógy za účasti našich 
zahraničných hostí. Po zahájení konferencie sme mali možnosť si vypočuť 
pozdravné posolstvá postupne v bulharskom, srbskom, poľskom a bieloruskom 
jazyku.

Prezentácia slovanských krajín Svet Slovanov. Toto podujatie, kde išlo o 
prezentáciu
umelcov, remeselníkov a slovanských krajín ako takých, sa uskutočnilo dňa 5. júla 
2011 pod nitrianskym hradom (Pribinovo námestie a námestie Jána Pavla II.). 

Po ukončení tretieho ročníka Dní Slovanov môžeme konštatovať, že 
myšlienka stretávania sa ľudí zo slovanského sveta, šírenie myšlienok našej 
spolupatričnosti a propagácia našej spoločnej kultúry a folklóru sa opäť naplnila.

                                              Miloš Zverina, v Nitre dňa 12. septembra 2011

ALEKŠINSKÉ NOVINY

Veríme, že najlepšia reklama je poctivo odvedená, odborná robota  
a spokojnosť našich zákazníkov , sme tu pre vás !

Naša firma má vlastné výrobné priestory, dováža žulu  a mramor  z celého 
sveta, čo nám zaručuje vysokú pružnosť pri dodávkach jednotlivých výrobkov ako 
aj najvýhodnejšie cenové podmienky pre našich zákazníkov.  
Ku každej zákazke pristupujeme individuálne. Naše výrobky nie sú typizované. 
Vyrábame ich presne na mieru podľa požiadaviek konkrétneho  zákazníka , so 
zreteľom na estetiku, funkčnosť a použitie .
 Zabezpečujeme kompletnú realizáciu od zamerania, poradenstva, 
betónovania základov a montáže. Po zameraní Vám vypracujeme  cenové ponuky, 
z ktorých máte možnosť výberu podľa Vami zvoleného  cenového limitu. Svojou 
precíznou ,  prácou a ústretovosťou voči zákazníkom si chceme vybudovať dobré 
meno aj vo vašej obci.   Na vašom cintoríne v Alekšinciach práve prebiehajú 
dokončovacie práce  rodinnej hrobky  rod. Hornhofových .  Bude nás tešiť, ak aj 
vy budete patriť medzi nich.

Nájdete nás v Lužiankach na Rastislavovej ulici č.4, hneď  za križovatkou 
z Nitry do Lužianok .

V prípade záujmu môžete zavolať na mobil : 0908 600 300.
Ing.Margaréta Krajancová,  mobil 0908 600 300, emka@mail.t-com.sk

K A M E N Á R S T V O     EM*KA

Pečem torty na rôzne príležitosti.

Marcipánové, penové, čokoládové a iné.

www.tortyzakusky.sk

0903/927452 0903/927452 - Lukáčovce

0944/363088 0944/363088 - Nitra

Sladké umenie
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13. ročník Memoriálu  MUDr. Alexandra Mészarosa 27. – 28.8. 2011
v Alekšinciach.

Memoriál MUDr. Alexandra 
Mézsárosa (MAM) je vrcholovým 
podujatím maďarských stavačov na 
Slovensku s medzinárodnou účasťou 
o titul „Víťaz MAM 2011“-
„Klubový víťaz 2011“ a zadávaním 
titulov na čakateľstvo pracovných 
šampiónov CACIT, Res. CACIT, 
CACT a Res. CACT. Predmetom 
memoriálu podľa štatútu je: 
1. Práca stavača v poli
2. Práca stavača vo vode
3. Prinášanie škodlivej zveri (líšky)
    cez prekážku   

MUDr. Alexander Mézsáros 
(5.7.1930 - 18.3. 1997) bol 
zakladajúcim členom Klubu 
chovateľov maďarských stavačov 
Slovenska v roku 1973. Stal sa 
hlavným poradcom chovu a od roku 
1978 bol 18 rokov predsedom klubu. 
Bol známy doma i v zahraničí ako 
expert na plemená maďarských stavačov. Pravidelne sa zúčastňoval výstav a 
skúšok ako skúšobný komisár na výstavách napr. v Rakúsku, Maďarsku, Nemecku 
dokonca aj v USA. Chovu maďarských stavačov sa venoval od roku 1970, z jeho 
chovnej stanice „Orozska“ sa dostalo mnoho psíkov aj do zahraničia ako do 
Maďarska, Holandska, Rakúska, Nemecka atď. Za jeho neúnavnú prácu v 
poľovníctve a v oblasti poľovníckej kynológie dostal počas svojho života mnoho 
významných ocenení, ale azda najvýznamnejším ocenením sa mu dostalo po jeho 
smrti a to zorganizovaním 1. Ročníka Memoriálu maďarských stavačov, ktorý sa 
usporiadal na počesť jeho celoživotnej práci venovanej práve tak krásnemu 
poľovnému plemenu stavačov ako bez pochyby maďarský stavač je a tento ročník 
začal  krásnu tradíciu v jeho ďalšom organizovaní.

Poľovnícke združenie v Alekšinciach malo tú česť v posledný augustový 
víkend organizovať už XIII. Ročník MAMu. Tohtoročného memoriálu sa 
zúčastnilo 16 psíkov so svojimi vodičmi zo Slovenska, Maďarska, Českej 
republiky a Nemecka. Súťažiaci zavítali do našej malebnej obce už v piatok 

podvečer sa zišli v priestoroch novozrekonštruovaného kultúrneho domu na 
oficiálne privítanie a vylosovanie si štartovných čísel pod ktorými budú súťažiť po 
oba dni. Po oficiálnom privítaní zo strany Klubu chovateľov maďarských stavačov 
a to konkrétne predsedom pánom Františkom Vargom boli účastníci privítaní aj zo 
strany nášho Poľovného združenia a to poľovným hospodárom Mgr. Richardom 
Ivančom. Následne boli privítaní menším kultúrnym programom zo strany našich 
dôchodcov a ich speváckeho zoskupenia, ktoré zaspievalo zopár našich krásnych 
ľudových piesní na počesť oficiálneho privítania účastníkov memoriálu. Po 
oficiálnej časti prišlo k samotnému losovaniu súťažiacich, ktorí pri výbere svojho 
čísla  v skratke predstavili seba a hlavne svojho štvornohého zverenca aby mal 
každý obraz odkiaľ nám prišli súťažiaci a čo všetko už majú za sebou. Po ukončení 
losovania bolo pre súťažiacich a všetkých prítomných pripravené pečené prasiatko 
ako pozornosť zo strany domáceho Poľovného združenia a po dlhej ceste všetkých 
zúčastnených padlo viac ako vhod.

V sobotu ráno nič nebránilo tomu aby prišlo k oficiálnemu otvoreniu XIII. 
Ročníka Memoriálu Alexandra Mézsarosa oficiálnymi príhovormi predsedu klubu 
pán Františka Vargu, starostu obce pána Igora Miškolciho, hlavného rozhodcu 
memoriálu pána Meštánka, tajomníka okresnej organizácia SPZ v Nitra vz. 
Krajskej poľovníckej komory Ing. Mladého a v neposlednom rade aj poľovného 
hospodára pána Mgr. Ivanča, ktorý predstavil svojich jednotlivých  vedúcich 
stanovíšť s ich asistentmi, informoval o všetkých organizačných opatreniach tak 
aby všetci vedeli kde sa konajú jednotlivé disciplíny. Po zaznení slávnostného 
halali v podaní domácich trubačov sa XIII. Ročníku MAMu považoval za otvorený 

že aj zajtra je ešte veľmi dôležitý 
súťažný deň a preto všetko s mierou a 
hor sa do postele treba si oddýchnuť.
V nedeľu po organizačných 
informáciách od hlavného rozhodcu 
sa účastníci vymenili na jednotlivých 
stanovištiach a memoriál pokračoval 
ďale j .  K š ta tútu  vrcholovej  
kynologickej akcie prispel a poctil 
nás návštevou PaeDr. Imrich Šuba – 
riaditeľ kancelárie Slovenského 
poľovného zväzu v Bratislave. Je to 
človek ,ktorý vďaka svoje pracovnej 
náplni je neuveriteľne vyťažený a o 
to viac si človek vážil jeho 
prítomnosť a pochvalné slová na 
o r g a n i z á c i u  t o h t o r o č n é h o  
memoriálu. Sám chovateľom tohto 
plemena tak určite aj táto skutočnosť 
napomohla tomu, že prišiel a zotrval 

medzi nami až do slávnostného vyhlásenia výsledkov.
Ako sa nedeľa preklopila do svojej druhej časti tak aj samotné disciplíny sa 

blížili ku koncu. Jednotlivý účastníci ktorí už mali za sebou všetky disciplína sa 
pomaličky presúvali do kultúrneho domu, kde ich už tradične čakal výdatný obed 
ktorý bol ako balzamom na dušu po celodennej namáhavej práci v revíry. Po 
príchode hlavného rozhodcu a ostatných rozhodcov sa začali sumarizovať 
jednotlivé známky toho ktorého psíka a začala sa formovať výsledková listina. Po 
zrátaní všetkým bodov sa dospelo k jasnému verdiktu. Víťazom XIII. Ročníka 
Memoriálu Alexandra 
Mézsárosa sa stal 
podľa očakávaní so 
ziskom 352 bodov 
psík IVOR JANTAR 
DEVIL s vodičom 
Zoltánom Nagym na 
druhom mieste sa 
umiestnil tiež veľmi 
d o b r ý  p s í k  
D ´ H U N T E R  Z  
VODNÉHO MLYNA 
so ziskom 333 bodov 
s vodičom Jozefom 
Demčákom a  na  
treťom mieste sa 
umiestnila sučka so 
ziskom 329 bodov 
ARKA Z HANA-
ČOVA s vodičom 
Lukášom Jordánom. 
C e l k o v o  m o ž n o  
k o n š t a t o v a ť ,  ž e  
Memoriál úspešne 
absolvovalo iba 8 
psíkov a ďalších 8 
p s í k o v  b o h u ž i a ľ  
nedokázalo úspešne 
p r e j s ť  v š e t k ý m i  
disciplínami, predsa 
je to vrcholové kyno-
logické podujatie a 
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požiadavky na vlastnosti psíkov sú veľmi vysoké. Ale aj napriek tomu bez rozdielu 
výsledku všetci zúčastnení jednohlasne prejavili vysoké pozitívne hodnotenie nad 
krásne pripraveným revírom, kvalitnými stravovacími podmienkami ale hlavne 
nad ochotnou celého organizačného teamu ľudí, ktorí zastrešovali plynulí priebeh 
tohtoročného memoriálu v Alekšinciach. Jednohlasne bolo potvrdené aj z úst 
hlavného rozhodcu a predsedu klubu Maďarských stavačov, že tento XIII. Ročník 
MAMu bol po organizačnej stránke najkvalitnejšie pripravený vo všetkým 
smeroch a predniesli myšlienku, že veľmi radi by sa sem aj o dva roky vrátili na 
XIV.ročník.

Poďakovanie
Je pri najmenšom príliš idealistické si myslieť, že takto náročnú akciu je 

možné spraviť bez ľudí, ktorí nezištne priložia svoju ruku k dielu bez nároku na 
akúkoľvek odmenu. Bolo to mnoho hodín obetovaných pre túto akciu aby mala 
taký úspešný priebeh a ohlasy ako mala. V prvom rade by som chcel poďakovať 
všetkým členom poľovného združenia ich rodinným príslušníkom a priateľom 
ktorí akokoľvek mohli priložili ruku k dielu . Ďalej patrí nesmierna vďaka nášmu 
pánovi starostovi Igorovi Miškolcimu, ktorého zanietenie pre organizovanie 
takejto akcie v našej obci bolo nesmierne inšpirujúce a silné, samotné slovíčka 
„ďakujeme pán starosta“, mi pripadnú veľmi slabým vyjadrením vďaky za 
všetkú jeho energiu vynaloženú smerom k tejto akcii. V nadväznosti na pána 
starostu patrí nesmierna vďaka Miestnej akčnej skupine OZ MIKROREGIÓN 
RADOŠINKA, ktorý nám napomohol materiálnou podporou k tomu, aby samotní 
účastníci odchádzali s peknými upomienkovými materiálmi, ktoré ich 
poinformovali o krásnom regióne, v ktorom mali tú česť chvíľu stráviť svoj čas. 
Veľké ďakujem aj týmto ľudom a firmám: Bažant s.r.o.-p.Repa, SHR Tibor 
Páleník, Compacta Agro a.s. – Ing. Župík, Poľnohospodár NZ – Ing. Moravčík, PD 
Zeleneč – Ing. Slezáková, PD Ivánka pri Nitre – Ing. Mika, Syngenta a.s. Ing. 
Slezák, Staveko s.r.o. – Ing. Sahul, Heneiken Slovensko a.s., OKO SPZ v Nitre a 
Slovenská poľovnícka komora v Nitre – Prof.Točka, Ing. Mladý, kuchárovi 
p.Kováčovi, p. Dušanovi Kissovi a Dadke Juríkovej. V neposlednom rade patrí 
vďaka všetkým tým, ktorí nám držali palce a verili, že akcia bude úspešná a 
dôstojne reprezentujúca obec, poľovné združenie v Alekšinciach a región ako taký. 
Samozrejme, že ak sa náhodou stalo, že som na niekoho zabudol tak vďaka patrí aj 
im.

               Mgr. Richard Ivančo
     Poľovný hospodár PZ Alekšince

V areáli MKK Alekšince sa konal už 10. ročník kynologického preteku. 
Zúčastnilo sa ho 12 pretekárov, z toho 3 domáci menovaní: p. Bohunický, p. Barová 
aj s dcérou.

V peknom počasí nám rozhodcu robila p. Majtasová Marta, dlhoročná 
reprezentantka SR. Výkony psov boli na dobrej úrovni hoci bolo vonku cca 35 ˚C. 
Všetci prítomní pretekári, aj hostia sa u nás cítili výborne vďaka úžasnému bufetu 
a cien do sponzorov. Veď  na akcii p. Faltus st. nezaznamenal žiadny protest od 
pretekárov a odozvu na náš prístup a areál bol len a len kladný. Cenu a záverečné 
slov mal starosta obce p. Miškolci, ktorý bol zároveň garantom akcie. Všetkým 
zúčastneným chcem poďakovať za korektné športové vystupovanie a prejav.
Víťazom sa stal p. Korytár z KK Šurany. V zoborskej kynologickej lige sa náš team 
umiestnil po 1. kole na 2. Mieste. Dňa 10. 09. 2011 sme sa zúčastnili 2. kola 
zoborskej kynologickej ligy v Čakajovciach, ktorú sme vyhrali. Družstvo nastúpilo 
v nezmenenej zostave.

V Čakajovciach sa nášmu členovi p. Jozefovi Bohunickému podarilo 
urobiť so sučkou Cedrou skúšku. Podľa SVV-1:  3.kolo zoborskej kynologickej 
ligy sa bude konať v septembri v Zbehoch, 4. kolo ZKL Prašice, 5. Kolo ZKL Nitra.
V druhej časti príspevku oboznámim s činnosťou v areáli MKK.
Od 17. 03. 2011 členovia vykonali 400 brigádnických hodín, od upratovania, 
kosenia, betónovania chodníkov, murárskych prác, výsadby nových stromčekov, 
zemných prác a pod.

Ku dňu 11. 09. 2011 klub registruje 30 členov z viacerých miest a obcí 
združených pod našou hlavičkou MKK Alekšince.

            
                                                 Správu vypracoval tajomník klubu MKK Alekšince

Róbert Faltus

Preteky o pohár 
starostu obce Alekšince 27. 08. 2011

Dňa 20. 08. 2011 sa v areáli MKK Alekšince konal kynologický seminár 
o 0800. Lektorom seminára bol pán Majtas Dušan. Po krátkom zahájení pán Jozef 
Bohunický privítal účastníkov. Pán Majtas oboznámil účastníkov o programe 
seminára a po výstižnom výklade sme sa odobrali do terénu.

Prvá časť – pachové práce. Tu pán Majtas asi v 2 hodinách výkladu 
oboznamoval účastníkov seminára o stopách, vzťahu medzi psom a psovodom. 
Počas výkladu kládli členovi rôzne otázky a p. Majtas sa snažil účastníkom čo 
najlepšie odpovedať. Po teoretickej časti výkladu si psovodi našľapali stopy a po 
ich vypracovaní lektor vysvetlil psovodom jednotlivé chyby a nedostatky, ktorým 
sa treba do budúcnosti vyvarovať. Po ukončení pachových prác sme sa presunuli do 
areálu MKK – Alekšince na malé občerstvenie.

Po prestávke sa začala druhá časť – poslušnosť. Najskôr teória, po výklade 
praktická časť a nasledovala hodinová  prestávka, kde sa podával chutný obed; 
pstruh a kuracie stehná.

Potom prišla tretia časť – obrana. Tu bola tiež asi dvojhodinový výklad, kde 
sa kládli rôzne otázky. Po výklade sa predviedli jednotlivé časti obrany a chyby 
psovodov komentoval lektor. 

Po ukončení seminára sa ešte v družnej debate dlho diskutovalo a p. Majtas 
odpovedal na všetky otázky. 

Na záver lektor poďakoval všetkým zúčastneným za pozornosť, disciplínu 
a my sa tešíme na jeho ďalšie vystúpenie v Alekšinciach.

Seminára sa zúčastnilo:
MKK Alekšince       12
MKK Prašice             8
KK Čakajovce           3
KK Nitra                    2
Hosti                          2

Cieľom školenia 
b o l o  o b o z n á m i ť  
psovodov s teóriou 
výcviku od šteniatka až 
p o  d o s p e l é h o  p s a  
a následne ju zaradiť do 
praxe. Záverom chcem 
poďakovať p. Majtasovi 
v mene MKK Alekšince 
z a  k o r e k t n é  
a p r o f e s i o n á l n e  
vystupovanie;  moje 
poďakovanie taktiež 
p a t r í  v š e t k ý m  
zúčastneným členom 
klubov.
             Jozef Bohunický
              predseda MKK

Kynologický seminár Alekšince
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Prečo treba separovať
Separovanie odpadu nemá len estetické prínosy v podobe čistejších miest a obcí, 
ale prispieva aj k zlepšeniu klímy na Zemi, šetreniu vzácnych prírodných zdrojov.  
Máme pred sebou veľký ale dosažiteľný cieľ. Menej zaťažovať životné prostredie, 
prírodu a v neposlednom rade znížiť objem odpadu, ktorý by určite skončil na 
skládke odpadov.  Vytvorili sme pre vás podmienky, aby ste aj vy mohli prispieť k 
skvalitneniu životného prostredia. Záleží už len na vás, či sa pridáte k ľuďom, ktorí 
považujú triedenie odpadu za samozrejmosť. Niektorých ľudí na triedenie odpadu 
presvedčia ekologické argumenty. Uspokoja sa tým, že neznečistia prírodu a 
ovzdušie. Iných, pohodlnejších k separácii donútia iba finančné stimuly. Sú však aj 
takí ľudia, ktorí začali separovať z praktických pohnútok – jednoducho sa im 
odpad nezmestí do koša. Triedenie odpadu je nielen úsporné, ale aj praktické. 
Menej tuhého komunálneho odpadu, menej výdavkov pre obec. Problematike 
nakladania s odpadom, vytvorených divokých skládok a s tým súvisiacimi 
problémami odpadového hospodárstva v našej obci sme sa venovali už 
i v predchádzajúcich vydaniach obecných novín. Musím konštatovať, že 
predmetné príspevky, ako sa hovorí „na úrodnú pôdu“ nepadli a tento stav je 
i naďalej citlivou otázkou, ktorá nás núti k zamysleniu sa. 
Nájdu sa ešte občania, ktorí si zamieňajú separovaný zber za vývoz TKO a tak 
i naďalej vkladajú do vriec rôzny odpad ako napr. použité plienky, kuchynský 
odpad a pod. a z toho dôvodu je v bývalej koniarni premnoženie hlodavcov, čo 
znepríjemňuje život obyvateľom bývajúcich v blízkosti .Tým občanom, ktorí sa 
zapojili  a svedomito separujú  úprimne ďakujeme.

Ako separovať  PAPIER ?
ČO ÁNO 
– noviny, časopisy, knihy, zošity, ústrižky, prospekty, kalendáre, telefónne 
zoznamy, obalový papier, lepenky /aj vlnité/, papierové a kartónové obaly (Papier 
prosíme poskladať, príp. stlačiť na minimum.)
ČO NIE !!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 
– papier znečistený potravinami, olejom a ropnými produktmi, prieklepový papier 
(indigo), vrstvený papier, použité papierové vreckovky, vata a výrobky z vaty, 
použité plienky, použité papierové utierky, celofán (Tieto naďalej vkladáte do 
vašej smetnej nádoby na zmesový odpad)

Ako separovať PLASTY ?
ČO ÁNO 
– plastové fľaše od nápojov (PET fľaše), plastové fľaše od octu, potravinového   
oleja, sirupu, plastové fľaše od čistiacich a hygienických potrieb,         
polyetylénové obalové fólie (záhradné), obrusy - neznečistené 
– hračky a kuchynské predmety, plastové tuby bez obsahu, plastové bandasky 
(Fľaše prosíme stláčať na minimum.)
ČO NIE !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!
– silne znečistené zeminou, olejom, potravinami, farbou, polystyrénové tácky,  
plastové obaly od motorového oleja a ropných produktov, obaly kombinované so 
sklom, (Tieto naďalej vkladáte do vašej smetnej nádoby na zmesový odpad.)

Ako separovať SKLO?
ČO ÁNO
– sklenené obaly rôznej farby bez kovových uzáverov,dekoratívne a tabuľové sklo 
sklenené poháre z konzervovaných potravín /zelenina, kompót, detská výživa, 
káva.../(Sklo prosíme nerozbíjať.)
ČO NIE !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!
– silne znečistené zeminou, olejom, potravinami, farbou, porcelán, zrkadlo, (Tieto 
naďalej vkladáte do vašej smetnej  nádoby na zmesový odpad.)

Ako separovať VKM(viacvrstvový kombinovaný materiál) ?
ČO ÁNO
– krabicové obaly od mlieka, krabicové obaly od nealkoholických a alkoholických 
nápojov (Všetko stlačené a vypláchnuté).
Ďalšie komodity, ktoré separujeme: polystyrén /neznečistený/, elektroodpad, 
autobatérie, kovové obaly /nápoje, konzervy/ 

Prečo separovať?
- separovaním sa znižuje množstvo zmesového odpadu /TKO/ a tým sa znižujú
   náklady obci a nám daňovým poplatníkom
- separovaním sa zabraňuje vzniku divokých skládok 
- separovaním chránime životné prostredie pre nás a našich potomkov

1. Zbierané komodity vykladajte pred bránu svojho domu 
    v čase do 8.00 hod. v deň vývozu./každú druhú stredu/
2. Zbieraná komodita môže byť umiestnená aj v iných ako plastových vreciach.
3. Vrecia nezaväzujte.

Čarovanie s farbami.

Prezradím vám, prečo je „in“ maľovanie na stenu, v čom je lepšie ako 
jednofarebné riešenie stien a na čo dávať pozor, ak sa pre toto maľovanie 
rozhodnete.

Ak máte deti, viete, že obchytaným a zašpineným stenám v ich výške sa 
nevyhnete.
Pekný farebný motív môže tieto i iné povrchové nedostatky (pukliny, dierky po 
obrazoch, chýbajúca farba po odlepení plagátov...) zakryť bez toho, aby ste museli 
maľovať celý priestor, sťahovať nábytok a trpieť celý ten neporiadok okolo 
maľovania..

Ak ste niečo opravovali, búrali a rezali, stačí napríklad pár kvetov (tie sú 
teraz v bývaní veľmi „trendy“), ktoré budú jemne spájať novú plochu so starou a 
nikto nespozná, že ste dorábali na poslednú chvíľu. Chcete, aby miestnosť vyzerala 
menšia, väčšia, kratšia, dlhšia? Stačí použiť správny vzor a efekt je dokonalý.

Vkusná maľba v deťoch od malička buduje estetické cítenie, rozvíja 
kladné city a znalosti farieb.

Maľba na stenu je však vhodná aj do kúpeľní, spoločenských 
a reprezentačných priestorov, spální...

Okolo farieb a ich účinkov vznikla celá veda – COLORTERAPIA.

Aj preto by ste mali pri výbere farieb spolupracovať s odborníkom. Farby 
ovplyvňujú nielen vašu náladu, ale aj zdravie.
Vybrala som pre vás aspoň tie základné:
Žltá – veselá, povzbudivá, komunikatívna, odstraňuje únavu, opticky rozširuje. Jej 
intenzívne odtiene na veľkých plochách môžu vytvárať napätie. Je optimálna pre 
pracovne, jedálne, detské izby.
Zelená – pripomína prírodu, pôsobí vyrovnane, ukľudňuje, znižuje napätie. Pôsobí 
pozitívne na srdce a krvný tlak. Hodí sa do miestností určených na oddych.
Modrá – znamená harmóniu, pôsobí chladne, sviežo, elegantne, ale aj vážne 
a pokojne. Pôsobí neohraničene, svetlé odtiene odďaľujú steny. Pôsobí čisto. 
Vhodná je pre kuchyne, kúpeľne, pracovne. Pôsobí pozitívne na oblasť hlavy.
Červená – je dynamická, ľahko upúta, nedá sa prehliadnuť. Vyvoláva pocit 
aktivity, dynamickosti, ale aj agresivity a zvýšenej dráždivosti. Môže spôsobiť aj 
depresiu a úzkosť, dojem padajúcich stien. Treba ju aplikovať na menších plochách 
vo veľkých miestnostiach. Povzbudzuje fyzickú aktivitu, zvyšuje tep i tlak, 
zrýchľuje dýchanie.
Oranžová – pôsobí útulne, dominantne, preteplí a rozjasní, posiluje vitalitu, 
dodáva elán, vyvoláva činorodosť, posiluje chuť do jedla a optimizmus. Pomáha 
komunikovať. Sýte odtiene navodzujú pocit vzrušenia.
Hnedá – upokojujúca a príjemná farba. Výborne sa hodí do obývacích izieb. 
Nadmerným použitím hnedej a tmavohnedej priestor opticky zaťažíme, zúžime 
a uzatvoríme.
Biela – je symbolom čistoty, nevinnosti, prázdnoty. Pôsobí chladne, nevýrazne, 
silno zväčšuje priestor. Na psychiku nemá žiaden zvláštny účinok.

Mgr. Elena Hadvigová
 www.malbanstenu.sk

Nový šport alebo zábava
Každý z nás vie, aký dôležitý význam má funkčné a nepoškodené dopravné 

značenie pre prevádzku vozidiel a všetkých účastníkov cestnej premávky. Tam kde 
nie je, dochádza často ku kolíznym situáciám. Nechápem preto, či je to nový šport 
alebo zábava dákej skupiny alebo jednotlivca s nahromadenou energiou. Tak či 
onak, okrem aspektu nebezpečnosti to má aj veľkú, bohužiaľ negatívnu 
výpovednú hodnotu o nás.

K poškodeniu značenia došlo približne so začiatkom letných prázdnin a 
môžeme sa len  domnievať, aká veková kategória si posilňuje svoje ego.

             EC
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Prezentáciu na Výstave Agrokomplex  máme úspešne za sebou
Aj tento rok sa nám podarilo úspešne propagovať a prezentovať 

Miestnu akčnú skupinu RADOŠINKA na Výstave Agrokomplex 2011, 
ktorá sa konala v dňoch 18.-21.8.2011. V našej expozícii sme predstavili 
umelcov a remeselníkov s tradičnými  a v regióne stále zachovanými 
remeslami. Návštevníci stánku  mohli vidieť ukážky zdobenia kraslíc 
vyškrabkávaním, tkanie výrobkov technikou makramé, výrobu 
keramických zvoncov, maľovanie na sklo,  modelovanie keramiky z hliny 
a produkty umeleckých rezbárov. Zaujímavou bola aj ukážka tradičnej 
výroby syrových korbáčikov, ochutnávka medoviny, či produktov z medu. 
Obohatením a spestrením celej výstavy bolo vystúpenie siedmich 
speváckych a folklórnych skupín z našich obcí.

K  najzaujímavejším a inovatívnym prvkom výstavy  patrila aj  
„Módna prehliadka Slovenských krojov“, ktorá bola súčasťou 
sprievodného programu spoločnej expozície Národnej siete rozvoja 
vidieka  a Miestnych akčných skupín. Jej cieľom bolo poukázať na krásy 
a špecifiká krojov z jednotlivých regiónov Slovenska. Tiež nás teší fakt, že 
myšlienka zorganizovať podobné podujatie vznikla v radoch našich 
členov a v rámci pracovnej skupiny, ktorá sa v kancelárii OZ MR 
RADOŠINKA venovala príprave Výstavy AX 2011. Touto cestou chceme 
poďakovať  všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom podieľali na 
zabezpečení prípravy a samotnej realizácii našej expozície. Toto naše 
spoločné úsilie sa podarilo pretaviť do príjemnej atmosféry, o čom svedčí 
množstvo návštevníkov našej expozície a ich pozitívne ohlasy.
                                                             Ing. Renáta Lelovská
                                                        Manažérka OZ MR RADOŠINKA

Nové Hrady - návšteva kláštora
 spojena s malým občerstvením

Na návšteve chránenej dielne Nazareth

Účastníci workshopu

Na výstave Země živitelka v Českých Budejoviciach
Pracovne stretnutie s manažérkou MAS 

 v Borovanoch.RNDr. Zuzanou Guthovou, CSc.

Prezentačný stánok Mikroregionu Radošinka na Agrokomplexe 2011 
v popredí s manažérkou Ing. Renatou Lelovskou

OZ MR Radošinka na medzinárodnom workshope v Českej republike

Miestnu akčnú skupinu Mikroregión 
RADOŠINKA už určite všetci poznáte. Vzájomná 
spolupráca 11 obcí vyplynula z historických a 
prírodných daností ,   ako aj  vzájomného 
ekonomického prepojenia obcí.
Jedným zo strategických cieľov združenia je zvýšiť 
štandard životných podmienok obyvateľov MR 
RADOŠINKA, ako aj  celkové zatraktívnenie  územia  
vytvorením  udržateľnej kvality životného prostredia 
do roku 2015.

Splnenie tohto náročného cieľa chce OZ 
Mikroregión RADOŠINKA dosiahnuť aj 
prostredníctvom opatrenia 4.3. Chod Miestnej 
akčnej skupiny. Podpora v rámci tohto opatrenia sa 
poskytuje na výdavky spojené s prevádzkou a 
administratívou MAS, ako aj budovaním zručností 
a schopností jej členov  vo vzťahu k implementácií 
stratégie. 

Aktivity súvisiace s  budovaním zručností a 
schopností MAS sú zamerané na publicitu a 
informovanie o území a stratégii formou  tlače a 
distribúcie formulárov, metodík, informačných a 
propagačných materiálov. V prvom rade však ide o 
budovanie ľudského kapitálu, teda vzdelávanie 
zamestnancov MAS, manažmentu MAS (členovia 
výkonného orgánu) odpovedných za realizáciu 
stratégie a členov MAS zamerané na rozširovanie 
vedomostí a zručností pri vykonávaní stratégie.

V júni 2011 naša Miestna akčná skupina dostala 
pozvánku  od Národnej siete rozvoja vidieka SR na  
Výstavu „Země Živitelka“ v Českých Budějoviciach v 
dňoch 25.-30.8.2011. V tomto termíne sme boli tiež 
pozvaní na medzinárodný workshop „Podpora 
budování mezinárodních partnerství a spolupráce jako 
rozvojového potenciálu venkovských oblastí“, ktorý 
organizovala MAS Sdružení Růže.

Na základe pozvania  sme zorganizovali  a 
zabezpečili  pre členov a manažment MAS účasť na 
workshope  s cieľom získať nové poznatky a 
vedomosti v oblasti rozvoja vidieka. A práve realizácia 
a zabezpečenie účasti na  medzinárodnom workshope 

boli hradené z opatrenia 4.3. Chod Miestnej akčnej 
skupiny.
Naša hostiteľská organizácia Miestna akčná skupina 
Sdružení Růže vznikla v roku 2004, jej členmi sú 
predstavitelia obcí a neziskových organizácií, 
podnikatelia a aktívni obyvatelia regiónu. V súčasnosti 
má 28 členov a pôsobí na území 23 obcí s viac ako 26 

000 obyvateľmi. Podstatnú časť území tvoria 
Novohradské Hory a ich podhorie.
Manažérka RNDr. Zuzana Guthová, CSc., pripravila  
pre účastníkov workshopu bohatý a pestrý program, 
zameraný hlavne na prezentáciu činnosti  a fungovania 
MAS, prehliadku zrealizovaných projektov spojenú s 
návštevu kultúrnych  a historických pamiatok. 
Duchovným prínosom bola návšteva pútnického 
chrámu  Dobrá voda a kláštora Nové Hrady, ktorých 
obnovu finančne podporila aj MAS Sdružení Růže.

Dňa 25.8.2011 organizátori workshopu 

zabezpečili návštevu výstavy „Země Živitelka“ v 
Českých Budějoviciach. V poradí 38. ročník 
výstavy bol zameraný na rozvoj a obnovu vidieka, 
n a  r a s t l i n n ú  a  ž i v o č í š n u  v ý r o b u ,  
poľnohospodársku techniku, potravinársku 
výrobu, záhradkárstvo a všetky činnosti súvisiace 
s poľnohospodárstvom.
Na výstave „Země živitelka“ sa manažérka spolu 
s predsedníčkou našej MAS stretli so zástupcami 
MAS Podlipansko z Českej republiky a dohodli sa 
na spolupráci prostredníctvom spoločného 
projektu v rámci opatrenia 4.2. Vykonávanie 
projektov spolupráce.

Medzinárodný workshop ukončila spoločná 
prezentácia  a stretnutie  účastníkov so zástupcami  
MAS  Pobeskydí, MAS Opavsko, MAS  Sdružení 
Růže  a Škola obnovy venkova Třanovice. Počas 
vzájomnej diskusie a prezentácie si vymenili 
praktické skúsenosti a poznatky, ktoré získali pri  
rozvoji svojich území. 

Na záver chceme poďakovať všetkým 
občanom, ktorí svojim aktívnym prístupom, ochotou 
a nadšením  pomáhajú rozvíjať a skrášľovať život v 
Miestnej akčnej skupine RADOŠINKA.

                   Kancelária MAS OZ MR RADOŠINKA
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Holub Hrivnák Holub hrivnák alebo hrivnák obyčajný je holub z čeľade holubovitých. Je 
to najväčší európsky holub. Vyskytuje sa v celej Európe vrátane Slovenska. Všetky 
holuby sú rýchle a výkonné letce a hrivnák tiež nie je výnimkou. Ak je vyrušený, 
vzlieta zo stromu alebo zo zeme s hlasnými údermi krídel. Počas tokania má 
nápadné lety, pozostávajúce z prudkého letu nahor, náhleho tlesknutia krídlami a 
následného plachtenia nadol. Dosahuje dĺžku 41-45 cm, hmotnosť 275 - 700 g. Na 
hlave, šiji a na hrdle je tmavomodrý, na prsiach červenkastosivý a inde 
svetlomordý až sivý. Počas letu možno pozorovať zospodu tmavého chvosta 
široký biely pás a na krídlach bielu škvrnu v tvare polmesiaca. Starým holubom sa 
okolo krku tvorí golier. Samec aj samica sú sfarbení rovnako. Hniezdi 3-4 razy do 
roka, vytvára veľmi nedbalé hniezdo zo suchých konárov. Je prevažne bylinožravý 
a požiera semená, výhonky a listy mnohých druhov rastlín vrátane 
poľnohospodárskych plodín a zeleniny a rôzne oriešky a žalude, ovocie i bobule. 
Vo viacerých oblastiach ho poľnohospodári považujú za škodcu. Je to sťahovavý 
vták, na Slovensko prilieta v prvej polovici marca a začína hniezdiť v polovici 
apríla, odlieta v septembri a v októbri. Málokedy ho vidno, lebo vyhľadáva hlavne 
vysoké ihličnaté stromy. Upozorňuje na seba pomerne silným trepaním krídel. 
V súčasnosti nepatrí medzi ohrozené druhy a možné ho spozorovať aj v okolí 
Alekšiniec.                                                Igor Miškolci  ml.

ALEKŠINSKÉ NOVINY

ZO ŽIVOTA ZO SZCH V ALEKŠINCIACH

Príchodom jesene začína výstavné obdobie, kde chovatelia vystavia svoje 
odchovy králikov, hydiny, holubov, exotické vtáctvo a ostatné zvieratá.

Aj členovia našej základnej organizácie predstavili svoje zvieratá na 
národnej výstave mladých zvierat Agrokomplex Nitra. V Nitre nás reprezentovali 
priatelia Pavol Malár s králikmi kuní veľký modrý a Marián Kašák s našim 
národným plemenom nitriansky. 

Na oblastnej výstave v Sľažanoch, Stanislav Cebo s králikmi nitriansky 
a hydinou plymutka biela a Evička Cebová s králikmi zdrobnený rex čierny. 

V dňoch 24. a 25. septembra naša ZO pod vedením nášho predsedu Ing. 
Jána Vencela usporiadala propagačnú výstavu zvierat, kde naši chovatelia 
prezentovali plemená zvierat, ktoré chováme. Naša expozícii tvorila doplnok 
krásnej výstavy ovocia, zeleniny a kvetov.

Snáď to bude do budúcna základ farmárskych výstav, veď oba odbory sa 
výborne dopĺňajú.

Stanislav Cebo
Podpredseda ZO SZCH v Alekšinciach
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Výsledky majstrovských zápasov:
Alekšince – Ivanka pri Nitre 3:1 (1:1)
Góly: Petrík, Glenda, Gunda
Alekšince – Chrenová 1:3 (1:1)
Góly: Moravčík
Klasov – Alekšince 2:3 (1:2)
Góly: Daniš, Moravčík, Vavruš
Alekšince – Machulince 1:1 (0:1)
Góly: Moravčík
Lehota – Alekšince 2:2 (1:1)
Góly: Daniš, Gunda
Alekšince – Veľké Zálužie 4:2 (3:1)
Góly: Petrík, Gunda, Daniš, Vavruš
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Už v dávnych Gréckych časoch boli športové 
hry uznávaným spôsobom ako spoznať ľudí ich 
charakter, na spestrenie voľného času, ale aj poukázať 
na ľudí schopnosťou láske k športu a novému 
životnému štýlu.    

Skupina priaznivcov športu v našej obci za 
pomoci niekoľko nadšencov a v neposlednom rade 
zástupcom obce p. Miškolcimu, p. Zverinovi, p. 
Plevovi, Zväzu poľovníkov a Organizácii mladých 
sprevádzkovala posilňovňu na starom obecnom úrade. 
Aby sme  nepísali iba o pozitívach stretli sme sa aj 
s negatívami. V okolitých obciach sa prispelo finančne 
na otvorenie posilňovní, my sme prevzali priestory, 
ktoré boli v dezolátnom stave. K zútulneniu priestorov 
sme prispeli svojpomocne, čo sa týka finančnej 
stránky. Taktiež na prerábaní miestnosti sme sa 
zúčastnili len skalní nadšenci. Vieme, že táto doba je 
zlá a s týmto problémom sa stretávame na každom 
kroku , že ide iba o peniaze ale zabúda sa na výchovu 
mladých ľudí .V našej obci mladí ľudia okrem 
hostincov a futbalu nepoznajú nič! Týmto chceme 
prilákať mládež ale aj spoluobčanov, ktorí chcú niečo 
urobiť so svojim telom a nemajú strach z driny 
a z prepoteného trička. Týmto ďakujeme menovaným 
za pomoc a chceme Vás pozvať do posilňovne, môžete 
si s chuťou zacvičiť, ale aj pre nadšencov kontaktných 
športov otvárame tréning boxu.

Ak máte záujem kontaktujte nás na tel . čísle 
0910 974 933. Vstupný poplatok je 2 EUR na mesiac.

       Jaroslav Rigo

Ľady sa pohli..Tak, nejak,,

A mužstvo:
Záver minulého ročníka nám vyšiel veľmi dobre a vybojovali sme si prvú 

priečku. I keď to nebolo jednoduché, sila kolektívu sa ukázala ako jeden z 
dôležitých prvkov, na ktorom je možné budovať. Nový ročník je už tu a musíme sa 
pozerať dopredu. 

V príprave na nový ročník boli problémy hlavne v účasti na tréningoch, 
takže príprava nebola podľa mojich predstáv. Napriek tomu sme pracovali, aby 
sme si svoju kvalitu udržali, zlepšili hru tak, aby sa páčila divákom a prinášala 
body. Nastali určité zmeny v kádri, keď mužstvo opustili bratia Bosákovci. Z 
dorastu boli do prípravy zaradení Ján Hudák a Patrik Bauman.  Káder bol doplnený 
skúsenými hráčmi Jaroslavom Krajčovičom a Rasťom Vavrušom. 

Naša hra je postavená na dobrej organizácii. Chceme produkovať útočnú, 
kombinačnú hru, vychádzajúcu z pevnej obrany. Zatiaľ to nie je podľa mojich 
predstáv, ale postupom času očakávam zlepšenie. Naši hráči sú dobrí futbalisti, len 
niekedy si to vedia v zápase uľahčiť. To sa odzrkadlilo v prvých zápasoch nového 
ročníka, hlavne na domácom ihrisku. Verím, že spoločnými silami spolu s vedením 
klubu, fanušíkmi a samozrejme s prispením hráčov sa nám podarí zopakovať 
minuloročný úspech.                                                                    Rastislav Vincúr

Strelci gólov:
Gunda 3
Daniš 3
Moravčík 3
Vavruš 2
Petrík 2
Glenda 1

Futbalové okienko
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Žiaci
Po troch rokoch v našej obci opäť vzniklo žiacke mužstvo. K jeho vzniku 

musím poďakovať najmä rodičom za ich podporu a pomoc, ďalej vedeniu MFK 
Alekšince a v neposlednom rade aj p. starostovi Igorovi Miškolcimu, ktorý zakúpil 
pre našich chlapcov nové dresy. 

Dorast:
Zimnú prípravu sme začali pod vedením nového trénera, keď Jaroslava 

Teplanského nahradil Štefan Remenár. Počas zimnej prípravy mužstvo tvrdo 
trénovalo, čo sa prejavuje aj na výsledkoch. Odohrali sme jeden prípravný zápas na 
pôde piatoligového Veľkého Zálužia, ktorý sa skončil remízou 1:1. V zápase sme 
však boli lepším mužstvom. Na tréningu chlapci veľa behajú a pracujú s loptou. S 
tréningovou dochádzkou môžeme byť spokojní, keďže tréningov sa zúčastňuje 
pravidelne 17-20 hráčov. Taktiež sme radi, že do mužstva sa zapracovali noví 
hráči: Marek Rigo, Lukáš Trnka, Matúš a Simon Plevoví, ako aj Lukáčovčania 
Matúš Tóth a Jozef Škoda, s ktorých výkonmi sme spokojní. Horšie to je 
s disciplínou, ale verím, že sa to čoskoro zlepší. Súťaž sme začali vo veľkom štýle, 
keď po šiestom kole sme na prvom mieste bez straty bodu a so skóre 53:1. Najťažší 
zápas sme odohrali na ihrisku Nových Sadov, kde sme 15.minút pred koncom 
prehrávali 1:0, no súper odišiel fyzicky a zvíťazili sme 3:1. Na záver chcem 
poďakovať našim fanušíkom za podporu, ktorú cítime aj na ihriskách súperov. 
Tešíme sa na ďalšie úspechy spolu s Vami.
Martin Rus – vedúci mužstva

Mužstvo dorastu tvoria títo hráči:
L. Mokošák, Ma. Pleva, Jo. Škoda, B. Arpáš, P. Krivošík, Ľ. Gajdoš, Ju. Škoda, Ma. 
Mokošák, M. Rigo, P. Moravec, Ma. Gajdoš, R. Korchan, S. Pleva, M. Tóth, D. 
Mokošák, M. Podhradský, P. Bauman, L. Trnka, S. Bako, 
Tréner: Štefan Remenár
Vedúci mužstva: Martin Rus

Výsledky majstrovských zápasov:
1.kolo Alekšince – OŠK Beladice 13:0 (5:0)
Góly: L. Trnka 5, Ju. Škoda 3, L. Gajdoš 2, P. Moravec, Ma. Mokošák, P. Krivošík
2.kolo Alekšince – ŠK Nevidzany 13:0 (5:0)
Góly: L. Trnka 5, Ju. Škoda 4, P. Krivošík 2, P. Moravec, M. Rigo
3.kolo MOSAP Klasov – Alekšince 0:12 (0:5)
Góly: L. Gajdoš 3, Ju. Škoda 3, L. Trnka 3, Ma. Mokošák 2, Ma. Gajdoš
4.kolo Alekšince – ŠK Machulince 8:0 (4:0)
Góly: Ju. Škoda 3, L. Trnka 2, Ma. Rigo, P. Krivošík, Ma. Mokošák
5.kolo Nové Sady – Alekšince 1:3 (1:0)
Góly: P. Krivošík, M. Rigo, B. Arpáš (11m)
6.kolo Alekšince – FC Vinodol 4:0 (2:0)
Góly: L. Gajdoš 2, Ju. Škoda, Ma. Gajdoš

Futbalové okienko

Naše žiacke mužstvo odohralo pred začiatkom jesennej časti 4 priateľské 
zápasy, a to nasledovne:

Alekšince – Lukáčovce 7:0
Lukáčovce – Alekšince 1:1
Pastuchov – Alekšince 2:2
Alekšince – Pastuchov 3:0
Mužstvo tvoria títo hráči:

Brankár: A. Trnka
Obrancovia: D. Moravec, A. Fraňo, A. Turanovič, P. Majtán, M. Tvarek, M. 
Podhradský, M. Bako, E. Košťál
Záložníci: D. Vokel (kapitán), A. Behúl, M. Drgoň, N. Hrošovský, E. Takáč
Útočníci: A. Bulla, P. Mikula, F. Zemko, S. Čurgali, J. Podskalan, S. Podhradský

Vvýsledky majstrovských zápasov:
Alekšince – Veľké Zálužie 0:2
Nové Sady – Alekšince 2:7

Góly: A. Behúl 4, M. Drgoň 2, A. Bulla
Alekšince – Zbehy 0:7 (0:5)
Aj keď sú začiatky veľmi ťažké, veríme, že to našich chlapcov nezlomí 

a budú si veriť a postupne sa zlepšovať.
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